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Της Ασπασίας Κουρτεσιώτη

Η παρούσα
έκδοση 

και 
κάθε επόμενη 

είναι αφιερωμένη 
στη μνήμη του 

Βασίλη 
Σκλάβου

1940 - 2019

ΣΕΛΙΔΑ 23

ΣΕΛΙΔΑ 16

Η Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ 
φέτος αφορά έναν κόσμο γεμάτο 

κρίσεις, με τον πόλεμο στην 
Ουκρανία να θέτει τη Δύση 
αντιμέτωπη με τη Ρωσία

 

Με τη χώρα να έχει ήδη μπει σε 
προεκλογικούς ρυθμούς και τους πολίτες να 
έχουν μπροστά τους ένα δύσκολο χειμώνα, 
αντιμετωπίζοντας την ακρίβεια που είναι 
εδώ και την ενεργειακή κρίση που έρχεται, 
η παρουσία των πολιτικών αρχηγών στην 
86η ΔΕΘ αποτέλεσε ένα πρώτο δείγμα, όχι 
μόνο του οικονομικού προγράμματος κάθε 

κόμματος, αλλά και του πολιτικού 
σκηνικού που διαμορφώνεται ενόψει 
των επόμενων εκλογών.

Και παρότι κάθε ΔΕΘ αποτελεί 
παραδοσιακά «πεδίο» εξαγγελιών 
και παροχών προς τους πολίτες, η 
συγκεκριμένη ΔΕΘ έχει μεγαλύτερη 
βαρύτητα, καθώς είναι η τελευταία 

πριν τις εκλογές.
Όσο για το πολιτικό σκηνικό, τόσο τα 

γεγονότα του τελευταίου διαστήματος – 
με κυρίαρχο το θέμα των υποκλοπών 
– όσο και η εικόνα των αρχηγών και, 
κυρίως, η ουσία αυτών που είπαν στη 

Εξαγγελίες και συμμαχίες 
στο δρόμο για τις κάλπες

Τα γεγονότα 
του τελευταίου 
διαστήματος – με 
κυρίαρχο το θέμα 
των υποκλοπών – 
όσο και η εικόνα των 
αρχηγών και, κυρίως, 
η ουσία αυτών που 
είπαν στη ΔΕΘ, δεν 
προοιωνίζουν μια… 
«ωραία ατμόσφαιρα» 
στο δρόμο για 
τις κάλπες

Ύψωση του 
Τιμίου Σταυρού
Με εκκλησιαστική μεγαλοπρέπεια και 

κατάνυξη γιόρτασε η Εκκλησία μας στον 
Καναδά σε όλες τις ελληνορθόδοξες 
Κοινότητες της καναδικής επικράτειας, την 
Τετάρτη 14 Σεπτεμβρίου, την παγκόσμια 
Ύψωση του Τιμίου και Ζωοποιού Σταυρού. 
Πρόκειται για μία μεγάλη δεσποτική εορτή  
με την οποία τιμάται η διπλή ανεύρεση του 
Σταυρού πάνω στον οποίο μαρτύρησε ο 
Ιησούς Χριστός.

Πλήθος πιστών  προσήλθαν με ευλάβεια 
στους ελληνορθόδοξους ναούς για να 
λάβουν τη χάρη και την ευλογία του Τιμίου 
Σταυρού.

77η Συνέλευση των Ηνωμένων Εθνών
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Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

Στην τελευταία της κατοικία 
αναπαύεται η βασίλισσα Ελισάβετ 
Β’ της Βρετανίας, η οποία ετάφη 
μαζί με τον επί 73 χρόνια σύζυγό 
της Φίλιππο, στο Κάστρο του 
Ουίνδσορ, σε μια ιδιωτική 
τελετή μακριά από τα φώτα της 
δημοσιότητας, παρουσία μόνο 
μελών της βασιλικής οικογένειας. 
Νωρίτερα, η σορός της Ελισάβετ 
Β’ είχε τοποθετηθεί στη 
βασιλική κρύπτη, αφού πρώτα 
αφαιρέθηκαν από το φέρετρο 

Στην τελευταία 
της κατοικία 
η βασίλισσα 

Ελισάβετ, πλάι 
στον πρίγκιπα 
Φίλιππο στο 
Γουίνδσορ

τα σύμβολα της εξουσίας – 
το στέμμα, η σφαίρα και το σκήπτρο. 
Ο βασιλιά Κάρολος Γ’ μετά βίας 
συγκρατούσε τα δάκρυά του κατά την 
ανάκρουση του εθνικού ύμνου.

Στο ίδιο παρεκκλήσι έχουν ταφεί οι 
γονείς της βασίλισσας Ελισάβετ Β’ και 
η αδερφή της, πριγκίπισσα Μαργαρίτα. 
Ηγέτες και μέλη βασιλικών οικογενειών από 
όλο τον κόσμο συγκεντρώθηκαν στο Λονδίνο 
και στη συνέχεια στο κάστρο Γουίνδσορ για 
το ύστατο χαίρε στη βασίλισσα Ελισάβετ, 
τη μακροβιότερη μονάρχη της Βρετανίας. 
Ηταν μια μεγαλοπρεπής τελετή, διαρκείας 
12 ωρών, που αποτελείτο ουσιαστικά από 
πολλαπλές τελετές.

Ο βασιλιάς Κάρολος απέτισε φόρο τιμής 

στη μητέρα του, βασίλισσα Ελισάβετ, με ένα 
χειρόγραφο σημείωμα που τοποθετήθηκε 
πάνω στο φέρετρό της. «Εις μνήμην, με 
αγάπη και αφοσίωση, Κάρολος», έγραφε 
το σημείωμα.

Πάνω στο φέρετρο τοποθετήθηκε 
επίσης ένα στεφάνι που, σύμφωνα με τα 
Ανάκτορα, ήταν φτιαγμένο, κατ’ απαίτηση 
του Καρόλου, από δενδρολίβανο, 
βελανιδιά και μυρτιά, από ένα δέντρο 
το οποίο φυτεύτηκε από τις μυρτιές που 
χρησιμοποίησε η Ελισάβετ στη γαμήλια 
ανθοδέσμη της. Τα χρυσά, ροζ, λευκά και 
κοκκινο-μόβ λουλούδια προέρχονταν όλα 
από τους κήπους των βασιλικών κατοικιών.

iefimerida.gr
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ΦΩΤΟΓΡΑΦΗΜΑΤΑ

Μακρυνίτσα μία και μοναδική
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ΣΕ ΚΑΛΑ ΧΕΡΙΑ. ΣΕ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ.
                  = ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

Ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

Άλλο ένα εκτενές ρεπορτάζ για τις 
πολύπλοκες ελληνοτουρκικές σχέσεις 
φιλοξενεί η εφημερίδα Welt, η οποία 
μέσω μιας ιστορικής αναδρομής, αλλά 
και απόψεων που διατυπώνουν ειδικοί 
στο θέμα, επιχειρεί να δώσει απαντήσεις 
σε καίρια ερωτήματα που αφορούν την 
περιοχή.

«Το ΝΑΤΟ, με τον πόλεμο στην Ουκρανία, 
βιώνει ίσως τη μεγαλύτερη δοκιμασία για 
τις αντοχές του. Την ίδια ώρα και δύο εταίροι 
του ΝΑΤΟ απειλούν ο ένας τον άλλον με 
πόλεμο: η Ελλάδα και η Τουρκία (…) Oι 
δύο χώρες είναι σύμμαχοι στα χαρτιά. Στο 
πρόσφατο παρελθόν βρέθηκαν πολλές 
φορές στο χείλος του πολέμου (…) Σήμερα 
πλέον οι διαφωνίες εντείνονται ξανά, ενώ 
μαίνεται ο πόλεμος στην Ουκρανία και η 
ενότητα του ΝΑΤΟ είναι πιο σημαντική από 
ποτέ» παρατηρεί η Welt.

To ρεπορτάζ επιχειρεί να εξηγήσει στο 
γερμανικό κοινό το ιστορικό των δύσκολων 
ελληνοτουρκικών σχέσεων και τα βασικά 
σημεία της διαμάχης στο Αιγαίο. Θέτει 
επίσης μεταξύ άλλων το ερώτημα, σχετικά 
με το «πόσο σοβαρή είναι η κατάσταση» και 
απαντά: «Ούτε οι εντάσεις, ούτε η απειλή 
κλιμάκωσης είναι νέες, όμως η χρονική 
συγκυρία είναι μοιραία. ‘To NATO έχει να 
αντιμετωπίσει πολλά άλλα προβλήματα με 
την Ουκρανία και τη Ρωσία. Tώρα πρέπει 
να στρέψει το βλέμμα και προς τον νότο, 
ώστε να συγκρατήσει δύο εταίρους από το 
να στρέφονται ο ένας εναντίον του άλλου, 
αναφέρει ο Τζίμ Τάουνσεντ, υπεύθυνος 
επί πολλά έτη για θέματα Ευρώπης και 

ΝΑΤΟ στο αμερικανικό υπ. Άμυνας (…) 
Oι δύο χώρες επιδίδονται σε ένα είδος 
χορού κλιμάκωσης και αποκλιμάκωσης. Το 
πρόβλημα είναι, ότι, εάν γίνει κάποιο λάθος, 
ένας λάθος υπολογισμός, εάν καταρριφθεί 
ένα αεροσκάφος και σκοτωθούν άνθρωποι, 
τότε τα πράγματα μπορεί να ξεφύγουν από 
τον έλεγχο αναφέρει ο ίδιος».

Τι θα συμβεί όμως στο ΝΑΤΟ αν όντως 
η μια χώρα στραφεί στρατιωτικά εναντίον 
της άλλης: «Δεν υπάρχει προηγούμενο» 
αναφέρει η Welt. «Το άρθρο 5 του 
Βορειοατλαντικού Συμφώνου ορίζει ότι μια 
επίθεση κατά χώρας-μέλους του ΝΑΤΟ 
συνιστά επίθεση εναντίον όλων, γεγονός 
που σημαίνει ότι οι όλοι οι σύμμαχοι 
προστρέχουν σε βοήθεια. Η περίπτωση 
ένοπλης σύγκρουσης μεταξύ δύο εταίρων 
του ΝΑΤΟ δεν ρυθμίζεται από τη Συνθήκη.»

Πίσω από την άρση 
του αμερικανικού εμπάργκο 

όπλων στην Κύπρο

Η ελβετική εφημερίδα Neue Zürcher Zei-
tung  αναλύει από την πλευρά της τους 
λόγους και τις ευρύτερες συνέπειες της 
ιστορικής απόφασης των ΗΠΑ για άρση 
του εμπάργκο πώλησης όπλων, που είχε 
επιβληθεί στην Κυπριακή Δημοκρατία 
το 1987. Μεταξύ άλλων παρατηρεί: «Το 
αμερικανικό εμπάργκο δεν είχε ποτέ 
το επιθυμητό αποτέλεσμα, αλλά έκανε 
κατά βάση την κυπριακή κυβέρνηση 
να αναζητήσει άλλους προμηθευτές 
στρατιωτικών εξοπλισμών. Η Κύπρος 
βρήκε αυτό που αναζητούσε στη Μόσχα. 

Το ορθόδοξο νησιωτικό κράτος έχει 
στενούς πολιτιστικούς, οικονομικούς και 
-μέσω της μεγάλης ρωσικής κοινότητας- 
προσωπικούς δεσμούς με τη Ρωσία. Η 
άρση του εμπάργκο από την Ουάσιγκτον 
θα πρέπει επίσης να κατανοηθεί ως κίνηση 
καλής θέλησης για στενότερη διασύνδεση 
της κυβέρνησης της Λευκωσίας, η οποία 
επιβάλει κυρώσεις στη Μόσχα, με το δυτικό 
στρατόπεδο».

Όπως σημειώνει η ΝΖΖ: «κυπριακές 
ναυτιλιακές εταιρείες, όπως και ελληνικές, 
εμπλέκονται σε μεγάλο βαθμό στο 
θαλάσσιο εμπόριο με τη Ρωσία και θα 
αισθανθούν έτσι τις επιπτώσεις των 
περιορισμών στις ρωσικές εξαγωγές 
πετρελαίου. Προϋπόθεση για την πώληση 
αμερικανικών εξοπλισμών είναι να 
απαγορευθεί σε ρωσικά πολεμικά πλοία 
να καταπλέουν στα κυπριακά λιμάνια». 
Ως προς την Ελλάδα και τις σχέσεις της με 

τις ΗΠΑ αλλά και την Τουρκία, η ελβετική 
εφημερίδα σημειώνει ότι «η Ελλάδα έχει 
γίνει ο εκλεκτός εταίρος των ΗΠΑ στο πεδίο 
της πολιτικής ασφάλειας στην περιοχή, 
δυσαρεστώντας την Άγκυρα».

Την ίδια ώρα, παρατηρεί η εφημερίδα, «ο 
Τούρκος πρόεδρος Ερντογάν, παρά τον 
πόλεμο της Ρωσίας κατά της Ουκρανίας,  
συνεχίζει τη δική του γεωπολιτική πορεία, 
γεγονός που αποτελεί σημαντική αιτία 
αποξένωσης της Τουρκίας από το ΝΑΤΟ 
και τους παραδοσιακούς συμμάχους της 
στη Δύση, κυρίως τις ΗΠΑ. Μετά τη Σύνοδο 
του Οργανισμού Συνεργασίας της Σαγκάης 
(SCO) το Σάββατο, ο Ερντογάν δήλωσε ότι 
θέλει η χώρα του να γίνει πλήρες μέλος του 
οργανισμού, ο οποίος κυριαρχείται από 
την Κίνα και τη Ρωσία».

Πηγή: Deutsche Welle

Ελλάδα-Toυρκία σε έναν επικίνδυνο 
χορό εντός του ΝΑΤΟ

ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ
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Στις 11 Σεπτεμβρίου το Πολιτιστικό Τμημα της Ε.Κ.Τ. έκανε τις εγγραφές των χορευτικών για τη νέα σχολική 
χρονιά, στην αίθουσα του Πολιτιστικού Κέντρου. Το τερπνόν μετά του ωφελίμου και μικροί και μεγάλοι 
είχαν την ευκαιρία να γευτούν νόστιμο BBQ από τον Chef Μιχάλη Στελλάτο, προσφορά της εταιρίας Kariba 
Foods. Οι κυρίες του Τμήματος Πρόνοια πρόσφεραν ότι άλλο χρειάστηκε για την επιτυχία της εκδήλωσης.
Ηταν ένα ευχάριστο απόγευμα με φαγητό, μουσική και χορό από τους μαθητές των χορευτικών τμημάτων. 
Καλή σχολική χρονιά!

Ημέρα της Ύψωσης του Τιμίου Σταυρού, της μεγάλης γιορτής της χριτιανοσύνης. Θεία Λειτουργία 
τελέστηκε στον Ι. Ν. Αγ. Δημητρίου από τον π. Θεόδωρο Oliveira, που προσωρινά αντικαθιστά τον π. 
Κωνσταντίνο Παυλίδη που βρίσκεται σε άδεια.  Αμέσως μετά στην αίθουσα του Ναού ο καθιερωμένος 
καφές και τα κεράσματα σε όλους.

Την Κυριακή 18 Σεπτεμβρίου, ο νέος Γεν. Πρόξενος 
της Ελλάδος κ. Παναγιώτης Αντωνάτος, παραβρέθηκε 
στον Ι.Ν. Αγίας Ειρήνης Χρυσοβαλάντου με την 
οικογένεια του.
Η πρόεδρος της Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο, κ. 
Μπέτυ Σκουτάκη, ο πρόεδρος των εκκλησιαστικών 
συμβουλίων κ.Νικηφόρος Λαμπίρης, ο πρόεδρος κ. 
Θεόδωρος Ράλλης και το εκκλησιαστικό συμβούλιο 
του Ι.Ν. Αγ. Ειρήνης καθώς και η πρόεδρος  κα 
Διάκος μαζί με τις  κυρίες της Φιλοπτώχου - Πρόνοια, 
υποδέχτηκαν με χαρά τους επισκέπτες και ευχήθηκαν 
στον κ. Πρόξενο μια επιτυχημένη 
θητεία και καλή  σχολική χρονιά στα 
παιδιά τους.... 
Στην μεγάλη παρέα παραβρέθηκαν 
φίλοι και υποστηρικτές της Ελληνι-
κής Κοινότητας.

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΚΕΣ ΣΤΙΓΜΕΣ
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ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Ν Ο Σ Τ Ο Σ
ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΣΤΗΡΙΞΗΣ ΤΩΝ ΟΜΟΓΕΝΩΝ ΣΥΝΕΛΛΗΝΩΝ

Ο διαμεσολαβητικός κρίκος μεταξύ Ελλάδας-Καναδά

Δίνουμε ολοκληρωμένη λύση σε κάθε σας πρόβλημα

μέσω συμβαλλόμενων δικηγόρων και υπηρεσιών

Κτηματομεσιτικά και φορολογικά θέματα

Αγοραπωλησίες Ακινήτων

Διαχείριση ακίνητης περιουσίας στην Ελλάδα

Πληροφορίες: 6907929711

ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΤΕΣΙΩΤΗ

Η ΣΤΗΛΗ ΑΥΤΗ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΗΣ 
LEXI WRITERS

Μια λέξη μόνο φτάνει ν’ αλλάξει τα 
πάντα! Ο συνδυασμός των λέξεων 
στον προφορικό ή στο γραπτό 
λόγο μπορεί να γίνει κάτι πολύ 
συνηθισμένο ή ένα εκπληκτικό 
έργο τέχνης. Εμείς στη Lexi Writ-
ers μπορούμε να συνεργαστούμε 
μαζί σας και να δημιουργήσουμε 
ένα αριστούργημα γιατί αγαπάμε 
τις λέξεις. Αναλαμβάνουμε κάθε τι 
που θέλετε να γράψετε, να πείτε, ή 
να μεταφράσετε. Εμπιστευθείτε μας, 
είτε πρόκειται για μια ομιλία σε μια 
σημαντική στιγμή της ζωής και της 
καριέρας σας, μια επαγγελματική 
επιστολή ή το βιογραφικό σας.
Επικοινωνήστε μαζί μας στο 
lexiwriters@gmail.com

77η Συνέλευση των 
Ηνωμένων Εθνών

Γ.Γ. ΟΗΕ: Οι διαιρέσεις στον κόσμο 
είναι οι μεγαλύτερες που έχουν υπάρξει 
τουλάχιστον από την εποχή του Ψυχρού 
Πολέμου.

Περίπου 150 διεθνείς ηγέτες θα 
μεταβούν στη Νέα Υόρκη για μια 
εβδομάδα διπλωματικών συνομιλιών, με 
όλους να υποχρεούνται να προσέλθουν 
αυτοπροσώπως για να μιλήσουν εκτός από 
έναν - τον Ουκρανό πρόεδρο Βολοντίμιρ 
Ζελένσκι, στον οποίο έχει χορηγηθεί 
εξαίρεση λόγω της εμπόλεμης κατάστασης 
στη χώρα του.

Ο Γενικός Γραμματέας του ΟΗΕ 
Αντόνιο Γκουτέρες, μιλώντας ενόψει της 
συνόδου κορυφής που ξεκινά επίσημα 
την Τρίτη, δήλωσε ότι οι διαιρέσεις στον 
κόσμο “είναι οι μεγαλύτερες που έχουν 
υπάρξει τουλάχιστον από την εποχή του 
Ψυχρού Πολέμου”. “Ο κόσμος μας είναι 
πληγωμένος από τον πόλεμο, χτυπημένος 
από το κλιματικό χάος, σημαδεμένος 

από το μίσος και ντροπιασμένος από τη 
φτώχεια, την πείνα και την ανισότητα”, 
δήλωσε ο Γκουτέρες και κάλεσε τους ηγέτες 
των Ηνωμένων Εθνών “ να ενωθούν για να 
βρούν λύσεις καθώς τα ρήγματα βαθαίνουν 
και η εμπιστοσύνη εξατμίζεται “.

Για τα δύο προηγούμενα χρόνια, η 
ετήσια συνάντηση που μπλοκάρει την 
κυκλοφορία στο Midtown του Manhattan 
ήταν μια πιο υποτονική υπόθεση με τους 
ηγέτες να επιτρέπεται να στέλνουν βίντεο. 
Η Γενική Συνέλευση ψήφισε την περασμένη 
Παρασκευή να επιτρέψει στον Β. Ζελένσκι 
να μιλήσει μέσω βίντεο. Επτά έθνη ψήφισαν 
κατά, συμπεριλαμβανομένης της Ρωσίας, 
λέγοντας ότι το δικαίωμα αυτό θα πρέπει 
να επεκταθεί σε όλους τους ηγέτες, με τον 
Ρώσο πρόεδρο Βλαντίμιρ Πούτιν, καθώς 
και τον Κινέζο πρόεδρο Σι Τζινπίνγκ, να μην 
σχεδιάζουν να ταξιδέψουν στη Νέα Υόρκη.

Αναμένονται, ωστόσο, αρκετοί 
αντίπαλοι των ΗΠΑ, όπως ο Ιρανός 
πρόεδρος Εμπραχίμ Ραΐζι και ο πρόεδρος 
της Βενεζουέλας Νικολας Μαδούρο, 
αψηφώντας τις έντονες διαμαρτυρίες των 
αντιπάλων τους στις Ηνωμένες Πολιτείες.

Ο Ρίτσαρντ Γκόουαν, ο οποίος 
παρακολουθεί τα Ηνωμένα Έθνη για 
λογαριασμό της International Crisis Group, 
δήλωσε ότι η ομιλία του Ζελένσκι θα “λάβει 
1.000 φορές περισσότερη προσοχή από τις 
ομιλίες άλλων ηγετών”.

“Αλλά ο Ζελένσκι πρέπει να είναι 
προσεκτικός. Πολλοί μη δυτικοί πολιτικοί 
δυσανασχετούν με την εστίαση της Δύσης 
στην Ουκρανία και ανησυχούν ότι ο 
πόλεμος αποσπά τη διεθνή προσοχή από 
ζητήματα όπως η παγκόσμια επισιτιστική 
κρίση”, είπε.

Η πρέσβειρα των ΗΠΑ στα Ηνωμένα 
Έθνη, Λίντα Τόμας-Γκρίνφιλντ, αναγνώρισε 
τις ανησυχίες, λέγοντας ότι παρά τις 
συζητήσεις για την Ουκρανία, “δεν θα 
είναι το μόνο πράγμα με το οποίο θα 
ασχοληθούμε”.

“Δεν μπορούμε να αγνοήσουμε τον 
υπόλοιπο κόσμο και ό,τι συμβαίνει στον 
υπόλοιπο κόσμο, τον αντίκτυπο της 
κλιματικής αλλαγής, τον αντίκτυπο της 
πανδημίας, τις συγκρούσεις αλλού στον 
κόσμο”, είπε.

Ο υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ 
Άντονι Μπλίνκεν κατά την έναρξη της 
Γενικής Συνέλευσης θα συμπροεδρεύσει 
σε μια σύνοδο κορυφής για την επισιτιστική 
ασφάλεια με την Αφρικανική Ένωση, 
την Ευρωπαϊκή Ένωση και την Ισπανία, 
καθώς οι υψηλές παγκόσμιες τιμές -που 
επιδεινώθηκαν από την εισβολή της Ρωσίας 
στη μεγάλη παραγωγική δύναμη σιτηρών 
Ουκρανία- φέρνουν νέα πείνα σε όλο τον 
κόσμο.

Το γραφείο του Γάλλου προέδρου 
Εμανουέλ Μακρόν δήλωσε ότι θα επιδιώξει 
“διάλογο με τους εταίρους μας από τον 
Νότο για να αποφύγουμε να φυτέψουμε 
αυτή την ιδέα ότι είναι η Δύση εναντίον των 
υπολοίπων”.

Πίεση για την κλιματική αλλαγή
Παρά τη στροφή προς την κανονικότητα, 

το πρόγραμμα της Γενικής Συνέλευσης 
αναστατώθηκε από τον θάνατο της 
βασίλισσας Ελισάβετ Β’. Ο πρόεδρος των 
ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν, ο οποίος παραδοσιακά 
θα ήταν ένας από τους πρώτους ομιλητές 
κατά την έναρξη της Γ.Σ. την Τρίτη, 21 
Σεπτεμβρίου και ο οποίος θα ηγείτο της 
συνόδου κορυφής για τα τρόφιμα, θα 
μιλήσει αντ’ αυτού την Τετάρτη.

Η πρωθυπουργός της Βρετανίας Λιζ 
Τρας, η οποία ανέλαβε τα καθήκοντά 
της δύο ημέρες πριν από τον θάνατο της 
μακροβιότερης μονάρχη της Βρετανίας, θα 
ταξιδέψει μετά την κηδεία στην έδρα του 
ΟΗΕ  στο πρώτο της ταξίδι στο εξωτερικό 
μετά την ανάληψη των καθηκόντων της.

Η σύνοδος κορυφής του ΟΗΕ θα 
αποτελέσει επίσης μια νέα ευκαιρία για να 
δοθεί ώθηση στην ανάληψη παγκόσμιας 
δράσης για την κλιματική αλλαγή, εν μέσω 
αυξανόμενων ενδείξεων ότι ο πλανήτης 
διολισθαίνει σε επικίνδυνα επίπεδα 
υπερθέρμανσης.

“Δεν έχουμε πια χρόνο για χάσιμο”, 
δήλωσε ο πρέσβης Walton Webson της 
Αντίγκουα και Μπαρμπούντα, επικεφαλής 
της Συμμαχίας των Μικρών Νησιωτικών 
Κρατών. “Τα νησιά μας πλήττονται από 
πιο σοβαρές και πιο συχνές κλιματικές 
επιπτώσεις και η ανάκαμψη έρχεται σε 
βάρος της ανάπτυξής μας”, είπε.

Ο κ. Γκουτέρες δήλωσε ότι θα 
χρησιμοποιήσει την εβδομάδα για να 
μιλήσει ειλικρινά με τους ηγέτες εν μέσω 
συγκρατημένων ελπίδων για περαιτέρω 
πρόοδο στο κλίμα κατά την επόμενη 
σύνοδο κορυφής για το κλίμα, την COP27, 
στην Αίγυπτο τον Νοέμβριο.

Οι επιδιώξεις του Καναδά
Ο Πρωθυπουργός του Καναδά Jus-

tin Trudeau θα βρίσκεται στη Νέα Υόρκη 
από τις 20 έως τις 22 Σεπτεμβρίου για 
να συμμετέχει στη Γενική Συνέλευση του 
Οργανισμού. Το πρωθυπουργικό γραφείο 
εξέδωσε ανακοινωθέν το περασμένο 

Σάββατο, στο οποίο ανάφέρεται μεταξύ 
άλλων ότι ο Καναδάς θα συνεχίσει να 
εργάζεται για την αντιμετώπιση της 
παγκόσμιας επισιστικής κρίσης που 
προκλήθηκε από την εισβολή της Ρωσίας 
στην Ουκρανία. Επίσης ο Πρωθυπουργός 
θα συμμετάσχει στη “Σύνοδο Κορυφής του 
Christchurch” αργότερα την ίδια ημέρα - μαζί 
με την Πρωθυπουργό της Νέας Ζηλανδίας 
Jacinda Ardern και τον Γάλλο Πρόεδρο Em-
manuel Macron - όπου θα επαναλάβει τη 
δέσμευση του Καναδά να καταπολεμήσει 
το τρομοκρατικό και βίαιο εξτρεμιστικό 
περιεχόμενο στο διαδίκτυο.

Την Τετάρτη, ο πρωθυπουργός θα 
συμμετάσχει σε διάσκεψη που διοργανώνει 
το Παγκόσμιο Ταμείο για την καταπολέμηση 
του AIDS, της φυματίωσης και της 
ελονοσίας.

Το Γραφείο του Πρωθυπουργού αναφέρει 
επίσης ότι ο κ. Trudeau θα φιλοξενήσει 
επίσης μια συνάντηση με εταίρους της 
Καραϊβικής για την προώθηση της στήριξης 
της σταθερότητας και της βιώσιμης 
ανάπτυξης της Αϊτής.

Η ανακοίνωση σημειώνει ότι στην 
καναδική αντιπροσωπεία θα συμμετέχουν 
η υπουργός Εξωτερικών Melanie Joly, ο 
υπουργός Διεθνούς Ανάπτυξης Harjit Saj-
jan και ο υπουργός Περιβάλλοντος και 
Κλιματικής Αλλαγής Steven Guilbeault.
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Χειροτονία του φοιτητή της Θεολογικής Ακαδημίας Τορόντο Χρήστου Vela στον I.N. Αγ. 
Νικολάου Τορόντο.  

Αγιασμός για την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς στο Ελληνορθόδοξο σχολείο “Μεταμόρφωση” από τον π. Νικόδημο Κοντογιωργάκη.

Εναρξη του Κατηχητικού σχολείου στον Ι.Ν. Αγ. Παντελεήμονος Markham. Ο π. Νικόδημος 
ευλογεί τα παιδιά.

Ο π. Θεολόγος Δράκος με τα παιδιά του Κατηχητικού της Ελληνορθόδοξης Κοινότητας 
Προφήτη Ηλία, Mississauga στην έναρξη των μαθημάτων.

Ο π. Απόστολος Γκόλιας με τον υπεύθυνο του Κατηχητικού σχολείου στον Ι.Ν. Αγ. Ειρήνης 
Χρυσοβαλάντου, Φώτη Καραντώνη, κατηχητές και παιδιά.

Dear GCT Members,

The Cultural Department of the Greek Community of Toronto is 
very happy to announce that over 95 students have registered to 
our Dance Programs thus far! 
It was great seeing all the youth dancing, laughing and social-
izing together this past week and we are looking forward to a 
terrific dance year. This is a chance for your child to be immersed 
in an environment that promotes Hellenic culture, healthy rela-
tionships and physical activity.
If you have not yet registered your child, it is not too late! Registrations will be ongo-
ing until the end of September. We have also included a new location on Saturdays 
which will take place at St. John’s church for children aged 5-13! Please see the flyers 
attached for more information.
Registrations can be done in-person at the Greek Community of Toronto between 
Monday - Friday from 9:00am-5:00 pm or over the phone at (416) 425-2485. 
Please do not hesitate to contact us at culturalchair@togreekcom.org should you have 
any questions.

Register before it’s too late!
Best,
Michael Stellatos and Maria Kollias
Co-Chairs of The Cultural Department
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Η συγκινητική ιστορία έρχεται από τον Καναδά. 
Ο λόγος για ένα ζευγάρι που κάνει τον γύρο 

του κόσμου μαζί με τα παιδιά του που πάσχουν 
από μια σπάνια πάθηση και αναμένεται να 
χάσουν την όρασή τους τα επόμενα χρόνια.

Η κόρη τους Μία ήταν τριών ετών όταν η Εντίθ και 
ο Σεμπαστιάν Πελετιέ από το Κεμπεκ του Καναδά 
παρατήρησαν για πρώτη φορά οτι είχε προβλήματα 

όρασης. Μετά από εξετάσεις διαπιστώθηκε οτι πάσχει απο 
μελαγχρωστική αμφιβληστροειδίτιδα, μια σπάνια γενετική 
διαταραχή  που προκαλεί απώλεια ή μείωση της όρασης 
με την πάροδο του χρόνου.

Από την ίδια πάθηση πάσχουν και τα άλλα δύο παιδιά 
τους. Ο Κολίν, 7 ετών και ο Λοράν 5 ετών ενώ ο Λεό, 9 
ετών, δεν πάσχει απο την ασθένεια.

“Δεν μπορείς να κάνεις τίποτα πραγματικά”, λέει η Εντίθ 
εξηγώντας ότι επί του παρόντος δεν υπάρχει θεραπεία ή 
αποτελεσματικά φάρμακα για να επιβραδύνουν την εξέλιξη 
της πάθησης. “Δεν ξέρουμε πόσο γρήγορα θα πάει, αλλά 
περιμένουμε να έχουν χάσει εντελώς της όρασή τους ώς τα 
μέσα της ζωής τους”.

Το ζευγάρι εστίασε την προσοχή του στο να βοηθήσει τα 
παιδιά να αποκτήσουν τις δεξιότητες που θα χρειάζονταν 
για τη ζωή τους. Ο ειδικός της Μία, του πρώτου παιδιού 
που διαγνώστηκε με την ασθένεα,  τους συνέστησε να 
μεριμνήσουν ωστε η κόρη τους να αποκτήσει “οπτικές 
αναμνήσεις”.

“Σκέφτηκα οτι δεν θα της δείξω τον ελέφαντα σε βιβλίο, 
θα την πάω να δεί εναν αληθινό ελέφαντα. Θα γεμίσω 
τις “οπτικές αναμήσεις” με τις καλύτερες και πιο όμορφες 
εικόνες μπου μπορώ να βρω” εξήγησε η Εντιθ.

Μαζί με τον σύζυγό της άρχισαν να κάνουν σχέδια για να 
περάσουν ένα χρόνο ταξιδεύοντας σε όλο τον κόσμο με 
τα παιδιά τους. Αποταμίευαν χρήματα ενώ τους ήρθε ένα 
αναπάντεχο δώρο, όταν πουλήθηκε η εταιρία στην οποία 
εργαζόταν και είχε μετοχές ο Σεμπαστιάν.

Η εξαμελής οικογένεια αρχικά επρόκειτο να ξεκινήσει 
τον Ιούλιο του 2020 και είχε σχεδιάσει ένα ταξίδι, που 
περιελάμβανε πολλά μέρη, μεταξύ αυτών η Ρωσία και η 
Κίνα.

Ωστόσο, αναγκάστηκαν να καθυστερήσουν το ταξίδι τους 
για αρκετά χρόνια λόγω των ταξιδιωτικών περιορισμών 
που επέφερε η πανδημία και άλλαξαν τους προορισμούς 
τους πολλές φορές. Όταν τελικά έφυγαν από το Μόντρεαλ 
τον Μάρτιο του 2022, είχαν ελάχιστα σχέδια.

“Στην πραγματικότητα φύγαμε χωρίς δρομολόγιο”, λέει η 
Εντιθ. Ωστόσο είχαν κατά νου αυτά που ήθελαν να ζήσουν 

τα παιδιά, όπως η Μία που ήθελε να κάνει ιππασία ή ο 
Λοράν που ήθελε να ανέβει σε καμήλα.

Πρώτος σταθμός η Ναμίμπια, όπου βρέθηκαν κοντά σε 
ελέφαντες, ζέβρες και καμηλοπαρδάλεις. Στη συνέχεια 
η Ζάμπια, μετά η Τανζανία και κατόπιν η Τουρκία όπου 
έμειναν ένα μήνα. Μετά πήγαν Μογγολία, πριν φτάσουν 
στην Ινδονησία.

“Έχουμε δει απίστευτα ζώα στην Αφρική, προσπαθούμε να 
δουν πράγματα που δεν θα έβλεπαν στο σπίτι τους και να 
έχουν τις πιο απίστευτες εμπειρίες” είπε ο Σεμπαστιάν.

Εκτός από το γεγονός οτι έχουν δει όμορφα αξιοθέατα ενώ 
η όραση των παιδιών είναι ακόμα δυνατή, το ζευγάρι ελπίζει 
ότι το ταξίδι θα τα βοηθήσει να αναπτύξουν δεξιότητες.

«Θα χρειαστεί να είναι πραγματικά ανθεκτικοί σε όλη τους 
τη ζωή», προσθέτει η Εντίθ επισημαίνοντας ότι η Mία, ο 
Κολίν και ο Λοράν θα πρέπει συνεχώς να προσαρμόζονται, 
καθώς η όρασή τους θα χειροτερεύει.

Το ζευγάρι ελπίζει ότι το να περάσουν χρόνο σε διαφορετικές 
χώρες και να δουν διαφορετικούς πολιτισμούς θα κάνει τα 
παιδιά να νιώσουν τυχερά,  παρά τις δυσκολίες που μπορεί 
να έρθουν αργότερα στη ζωή τους καθώς η όρασή τους θα 
επιδεινώνεται.

Η οικογένεια εξιστορεί το ταξίδι της μέσω των social media, 
δημοσιεύοντας τακτικές ενημερώσεις στους λογαριασμούς 
της στο Facebook και στο Instagram.

Ενώ η οικογένεια σχεδιάζει να επιστρέψει στο Κεμπέκ τον 
ερχόμενο Μάρτιο, λένε ότι προσπαθούν να μην σκέφτονται 
τόσο πολύ μπροστά. Στην πραγματικότητα, η ικανότητα να 
ζει κανείς τη στιγμή είναι ένα από τα βασικά πράγματα που 
έχει μάθει η οικογένεια τους τελευταίους μήνες.

Οικογένεια κάνει το γύρο του κόσμου 
προτού τα παιδιά χάσουν την όρασή τους
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Με επιτυχία στέφθηκε αυτή τη φορά, το εγχείρημα 
του Έλληνα αθλητή ανοιχτής θαλάσσης Σπύρου 
Χρυσικόπουλου να κολυμπήσει από τη Ρόδο μέχρι 
το Καστελόριζο.

Ο κολυμβητής, ξεκίνησε την Τετάρτη 7 Σεπτεμβρίου 
από τη Ρόδο και μετά από σχεδόν δυόμιση μέρες 
κολύμβησης (περίπου 64 ώρες) έφτασε στο 
Καστελόριζο αργά το βράδυ της Παρασκευής 9 του 
μήνα, όπου τον υποδέχτηκε αρκετός κόσμος.

Σε τι οφείλεται ο θάνατος του βρέφους στη Μυτιλήνη
Συμφωνα με τη «Ροδιακή» στο τέλος του 
προηγούμενου μήνα, ο Σπύρος Χρυσικόπουλος είχε 
αποφασίσει να επαναλάβει το δύσκολο εγχείρημά 
του 2018 και να καλύψει αυτή την απόσταση των 80 
ναυτικών μιλίων, περίπου 140 χλμ, καθώς η πρώτη 
του προσπάθεια απέτυχε. Μάλιστα η επιθυμία και 
ο στόχος του ήταν να καλύψει αυτή την απόσταση 
μέσα σε 48 ώρες.

Η πρώτη προσπάθεια
Η πρώτη του προσπάθεια είχε γίνει τον Οκτώβριο 
του 2018, όμως οι καιρικές συνθήκες που 
επικράτησαν, δεν του επέτρεψαν να ολοκληρώσει 
το εγχείρημά του και έτσι μετά από 30 ώρες 
κολύμπι και περίπου 100km στο ανοιχτό πέλαγος 
του Αιγαίου, αποφάσισε τη δεύτερη νύχτα να 
εγκαταλείψει.

Όπως είχε πει τότε ο ίδιος «οι καιρικές συνθήκες 
ήταν σχεδόν απαγορευτικές και επικίνδυνες όταν 
πλησίασα στις ακτές της Τουρκίας παρά τις λίγο 
καλύτερες αρχικές προβλέψεις. Είμαι καλά στην 
υγεία μου και βρίσκομαι στο Καστελόριζο με ιατρική 
φροντίδα εξαιτίας στομαχικών διαταραχών λόγω 
του υψηλού κυματισμού».

Να σημειωθεί ότι το ταξίδι του 27χρονου τότε 
αθλητή ξεκίνησε τη Δευτέρα 8 Οκτωβρίου από 
τις εγκαταστάσεις του Ναυτικού ομίλου Ρόδου και 

Η Επιτροπή “Επόμενη 
Γενιά” του Ιδρύματος 

Ελληνικής Κληρονομιάς 
(HHF) είναι είναι η χορηγός 

του Ελληνικού Διεθνούς 
Φεστιβάλ Κινηματογράφου 

του Καναδά 2022 (GIFFT), το 
οποίο διοργανώνει διάφορες 

προβολές και εκδηλώσεις 
από τις 30 Σεπτεμβρίου έως 

τις 9 Οκτωβρίου 2022 σε 9 
διαφορετικές πόλεις. 

Τα εισιτήρια διατίθενται μέσω 
της ιστοσελίδας www.gifft.ca. 

Στο Τορόντο η πρεμιέρα θα γίνει 
στο  κινηματοθέατρο Hot Docs. 

στις 30 Σεπτεμβρίου με την 
ταινία “Σμύρνη μου αγαπημένη-

Smyrna, My Beloved”. 
Πρόκειται για μια ιστορική 

ταινία, που έγραψε η Μιμή 
Ντενίση, που εξιστορεί τα 

δραματικά και αιματηρά 
γεγονότα της καταστροφής 

της Σμύρνης το 1922 και πως 
τα βίωσε μία  οικογένεια της 

υψηλής κοινωνίας.

Την ψήφο 
εμπιστοσύνης των 

κατοίκων της περιοχής  Ag-
incourt, Ward 22, διεκδικεί ο 

Αντώνιος Μαντάς στις προσεχείς 
δημοτικές εκλογές, στις 24 Οκτωβρίου.

Ο Αντώνιος Μαντάς δεν είναι πολιτικός 
καριέρας. Διευθύνει για πάνω από 10 χρόνια 
με συνέπεια και επαγγελματισμό μια πολύ 
επιτυχημένη επιχείρηση θέρμανσης και 
κλιματισμού στην περιοχή Agincourt. 
Το ενδιαφέρον και η αγάπη του για το μέλλον 
της πόλης του, ώθησε τον Αντώνιο Μαντά να 
θέσει υποψηφιότητα για δημοτικός σύμβουλος.
Ωστόσο, η αύξηση της εγκληματικότητας 
και των κλοπών μαζί με την αύξηση του 
άγχους επιβίωσης στις τοπικές κοινωνίες 
ευαισθητοποίησαν την αγωνία του για την 
πορεία της πόλης.
Με πίστη στον εαυτό του και στις ικανότητές 
του ο Αντώνιος Μαντάς θεωρεί ότι και η 
δική του φωνή θα πρέπει να ακουστεί αν 
φυσικά του δώσουν την ευκαιρία οι κάτοικοι 
της περιοχής με την ψήφο  τους και την 
υποστήριξή τους στις 24 Οκτωβρίου 2022. 

αφορούσε την προσπάθειά του να ενώσει 
την πρωτεύουσα του Νομού Δωδεκανήσου 
με τη Νοτιοανατολική πύλη της Ευρώπης, το 
Καστελόριζο. Ήταν ένα συμβολικό εγχείρημα 
που στόχο είχε να ξεπεράσει τα ανθρώπινα 
όρια και να δείξει το μεγαλείο της ελληνικής 
ψυχής.

Μάλιστα, το εγχείρημά του καταγράφηκε ώστε 
να αποτελέσει υλικό για τη δημιουργία ταινίας, 
ενώ καθ’ όλο το ταξίδι του παρακολουθούνταν 
από παραπλέοντα σκάφη. Ο νεαρός 
αθλητής, έχει ήδη γράψει ιστορία στην 
κολύμβηση μεγάλων αποστάσεων στην 
ανοιχτή θάλασσα, διανύοντας 104 χλμ. με 34 
ώρες συνεχούς κολύμβησης στην τετραπλή 
διάσχιση του Τορωναίου Κόλπου.

Ο Σπύρος Χρυσικόπουλος είναι ο μοναδικός 
εν ενεργεία Έλληνας αθλητής που ασχολείται 
με ανοιχτές αποστάσεις σήμερα, ενώ 
βρίσκεται ήδη στο πάνθεον των αθλητών που 
κατάφεραν να ξεπεράσουν τα 100 χιλιόμετρα.

Για το εγχείρημά του που αυτή τη φορά 
στέφθηκε με επιτυχία ο αθλητής αναφέρει 
τα εξής: «Την Τετάρτη 7/9/2022 στις 6.15 
ξεκίνησα να κολυμπάω από τη Ρόδο με 
στόχο να φτάσω στο Καστελόριζο. Με 
μεγάλη συγκίνηση σας ανακοινώνω ότι την 
Παρασκευή 9/9/2022 στις 22.20 μετά από 
64 ώρες και 5 λεπτά έφτασα στο ακριτικό 
Καστελόριζο.

Οφείλω να ευχαριστήσω την ομάδα 
υποστήριξης, τον γιατρό μου Χρήστο Βάσσο 
που ήταν στο πλευρό μου για όλες αυτές τις 
ώρες και φυσικά τους χορηγούς μου που 
χωρίς τη στήριξή τους δεν θα ήταν εφικτή η 
πραγματοποίηση του εγχειρήματος».

Σπύρος 
Χρυσικόπουλος: 

Κολύμπησε 
από τη Ρόδο 

στο Καστελόριζο 
σε 64 ώρες 

χωρίς διακοπή

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΡΓΙΘΕΑΤΩΝ ΤΟΡΟΝΤΟ
“ΤΑ ΑΓΡΑΦΑ”

Ετήσιος Χορός
Ο Σύλλογος των Αργιθεατών Τορόντο 
ΤΑ ΑΓΡΑΦΑ διοργανώνει τον Ετήσιο 
Χορό του στις 29 Οκτωβρίου. 
Μετά από δύο χρόνια πανδημίας να 
επανέρθουμε στο ρυθμό μας! Σας 
περιμένουμε όλους τους φίλους και μη 
για μια αξέχαστη βραδιά με ζωντανή 
ορχήστρα. 
Με τον Μπέξη στο κλαρίνο και τη 
Μιχαλίτσα στο τραγούδι.

Καλή μας αντάμωση!
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Ήταν μια στιγμή που θα μπορούσε να 
σηματοδοτήσει διπλωματικό επεισόδιο 
θέτοντας ίσως σε τέλος κάθε ελπίδα φιλίας 
μεταξύ της βασίλισσας Ελισάβετ και της 
«αγχωμένης» Μισέλ Ομπάμα.

Ωστόσο, όταν η Μισέλ Ομπάμα έσπασε 
το αυστηρό βασιλικό πρωτόκολλο βάζοντας 
το χέρι της στην πλάτη της βασίλισσας 
Ελισάβετ κατά την πρώτη τους συνάντηση, 
η χειρονομία αυτή σηματοδότησε αυτό που 
θα γινόταν ένας μακροχρόνιας και μοναδικά 
στενός δεσμός μεταξύ των δύο γυναικών, ο 

οποίος θα ξεπερνούσε για πολύ τη θητεία 
των Ομπάμα στον Λευκό Οίκο.

Η Μισέλ, που είναι σήμερα 58 ετών, 
δέχτηκε οργισμένη κριτική όταν έβαλε 
το χέρι της στην πλάτη της βασίλισσας 
Ελισάβετ στο παλάτι του Μπάκιγχαμ, με την 
τότε Πρώτη Κυρία να παραδέχεται αργότερα 
πως ήταν «αγχωμένη» που θα συναντούσε 
την Αυτού Μεγαλειότητα και φαινομενικά είχε 
ξεχάσει τους κανόνες που συνήθως διέπουν 
μια τέτοια επίσημη εκδήλωση.

Ωστόσο, η βασίλισσα, αντί να νευριάσει, 

καθησύχασε την Μισέλ Ομπάμα, 
ανταποδίδοντας τη χειρονομία και 
τοποθετώντας το δικό της χέρι στον ώμο 
της Πρώτης Κυρίας, και με τον τρόπο αυτό, 
μετέτρεψε την άδοξη πρώτη συνάντηση 
στην αρχή μιας πολύ ιδιαίτερης φιλίας.

Σήμερα, στον απόηχο του θανάτου της 
Αυτού Μεγαλειότητας σε ηλικία 96 ετών, 
η Μισέλ απέτισε φόρο τιμής σε αυτόν τον 
μοναδικό δεσμό σε μια κοινή δήλωση με 
τον σύζυγό της, Μπαράκ Ομπάμα, με 
έναν συγκινητικό φόρο τιμής στη μονάρχη 
και τη σχέση που μοιράστηκαν για τόσα 
πολλά χρόνια - μια σχέση που τους είδε να 
ξεπερνούν τους παραδοσιακούς δεσμούς 
της διπλωματίας και να γίνονται αληθινοί 
φίλοι που «κουτσομπόλευαν» μαζί, 
αγωνιούσαν για τα επώδυνα ψηλοτάκουνα 
και απολάμβαναν ακόμη και «ξενύχτια» στο 
παλάτι του Μπάκιγχαμ. 

 «Η Μισέλ κι εγώ είχαμε την τύχη να 
γνωρίσουμε την Αυτού Μεγαλειότητα και 
σήμαινε πολλά για εμάς» αναφέρεται στην 
ανακοίνωση του ζευγαριού. «Τότε που 
αρχίσαμε να πλοηγούμαστε στη ζωή ως 
Πρόεδρος και Πρώτη Κυρία, μας υποδέχτηκε 
στην παγκόσμια σκηνή με ανοιχτές αγκάλες 
και εξαιρετική γενναιοδωρία. Ξανά και 
ξανά, εντυπωσιαστήκαμε από την ζεστασιά 
της, τον τρόπο με τον οποίο έκανε τους 
ανθρώπους να αισθάνονται άνετα και 
πώς έφερε το χιούμορ της και τη γοητεία 
της σε στιγμές μεγάλης λαμπρότητας και 
περιστάσεων».

Και συνεχίζει η ανακοίνωσή τους: «Όπως 
τόσοι πολλοί από εσάς;, η Μισέλ κι εγώ 
είμαστε ευγνώμονες που γίναμε μάρτυρες 
της αφοσιωμένης ηγεσίας της Αυτού 
Μεγαλειότητας και μας προκαλεί δέος η 
κληρονομιά της ακούραστης, αξιοπρεπούς 
δημόσιας υπηρεσίας. Οι σκέψεις μας 
είναι με την οικογένειά της και τον λαό του 
Ηνωμένου Βασιλείου σε αυτές τις δύσκολες 
στιγμές».

Το ζευγάρι πρόσθεσε ότι βασίλευε με 
«χάρη, κομψότητα και ακούραστη εργασιακή 
ηθική» ενώ «αψηφούσε τις αντιξοότητες 
και τις προσδοκίες που είχαν τεθεί για τις 
γυναίκες της γενιάς της».

Σε ένα άλλο περιστατικό με την Μισέλ 
Ομπάμα να σπάει το πρωτόκολλο, ήταν το 
2016, όταν η βασίλισσα Ελισάβετ ζήτησε 
από την Πρώτη Κυρία να καθίσει δίπλα της 
στο αυτοκίνητο, παρά το γεγονός ότι η Μισέλ 
είχε ενημερωθεί από τις μυστικές υπηρεσίες 
πριν από την εκδήλωση, πως έπρεπε να 
καθίσει στο μπροστινό κάθισμα, ενώ η 
βασίλισσα θα καθόταν πίσω. Αφού έδειξε 
δισταγμό, η Μισέλ – όπως αποκάλυψε 
στα απομνημονεύματά της – η βασίλισσα 
Ελισάβετ αποκάλεσε τους κανόνες 
«ανοησίες» και της είπε να καθίσει «όπου 
θέλει».

Με την πάροδο των ετών, η σχέση των 
γυναικών άνθισε και η Μισέλ επαίνεσε πολλές 
φορές δημοσίως την Αυτού Μεγαλειότητα 
- αποκαλώντας την «έξυπνη, αστεία και 
ειλικρινή» σε συνέντευξη Τύπου το 2018 και 
εκστασιάζοντας για την «εξαιρετική ζεστασιά 
που επέτεινε σε ολόκληρη την οικογένειά 
τους» σε ένα αφιέρωμα που δημοσιεύτηκε 
τον Ιούνιο.

Οι Ομπάμα επισκέφθηκαν τη βασίλισσα 
τρεις φορές κατά τη διάρκεια της 8ετούς 
θητείας του Μπαράκ – πρώτα τον Απρίλιο 
του 2009, ξανά τον Μάιο του 2011 και στη 
συνέχεια, τον Απρίλιο του 2016, ωστόσο, το 
πρώτο τους ταξίδι στο παλάτι του Μπάκιγχαμ, 
περιλάμβανε μια άκρως αμφιλεγόμενη 
στιγμή όταν η Μισέλ παραβίασε το 
βασιλικό πρωτόκολλο βάζοντας το χέρι της 
στην πλάτη της βασίλισσας Ελισάβετ και 
τρίβοντας τον ώμο της.

Κατά τη διάρκεια μιας δεξίωσης για τους 
ηγέτες της G20, η πρώην Πρώτη Κυρία 
φωτογραφήθηκε να αγκαλιάζει τη βασίλισσα 
σε μια γλυκιά χειρονομία – και ενώ η 
βασίλισσα φάνηκε δεκτική στη χειρονομία 
– η στιγμή έγινε γρήγορα πρωτοσέλιδο – 
καθώς απαγορεύεται αυστηρά να αγγίζει 
κάποιος τη βασίλισσα.

Η Μισέλ αναφερόμενη στο περιστατικό στα 
απομνημονεύματά της, είπε ότι επρόκειτο 
για δύο γυναίκες που είχαν αναγκαστεί να 
φορούν ψηλοτάκουνα και πως έκανε αυτό 
που της είπε το ένστικτό της. «Ξεχάστε 
το γεγονός πως εκείνη φορά διαμαντένιο 

στέμμα μερικές φορές και πως εγώ είχα 
πετάξει στο Λονδίνο με ένα προεδρικό τζετ 
– ήμασταν δύο κουρασμένες γυναίκες που 
καταπιέζονταν από τα παπούτσια μας» 
έγραψε. «Έκανα τότε αυτό που μου είναι 
ενστικτώδες κάθε φορά που αισθάνομαι 
κοντά σε ένα νέο πρόσωπο, δηλαδή να 
εκφράζω τα συναισθήματά μου προς τα έξω. 
Άπλωσα ένα χέρι στοργικά στον ώμο της».

Η Μισέλ πρόσθεσε πως δεν της πέρασε 
από το μυαλό εκείνη τη στιγμή πως είχε 
διαπράξει «αυτό που θα θεωρούνταν ένα 
επικό ατόπημα» και πως η δοκιμασία αυτή 
«αναζωπύρωσε τις εικασίες πως ήταν γενικά 
άξεστη και δεν είχε την τυπική κομψότητα 
μιας Πρώτης Κυρίας». Ωστόσο, συνέχισε, 
«προσπάθησα να μην αφήσω την κριτική 
να με ταράξει. Αν δεν έκανα το σωστό στο 
παλάτι του Μπάκιγχαμ, έκανα τουλάχιστον 
κάτι ανθρώπινο».

Και σύμφωνα με την Μισέλ Ομπάμα, 
ένιωσε ότι η βασίλισσα ήταν «εντάξει» με 
αυτό. Αποκάλυψε: «Τολμώ να πω ότι και η 
βασίλισσα ήταν εντάξει με αυτό, γιατί όταν 
την άγγιξα, απλώς πλησίασε περισσότερο, 
ακουμπώντας ελαφρά ένα γαντοφορεμένο 
χέρι στην πλάτη μου».

 Τα λεγόμενα της Μισέλ επιβεβαιώνει 
και η μοδίστρα της βασίλισσας Ελισάβετ, 
Άντζελα Κέλι, στο δικό της βιβλίο. Όπως 
λέει, η βασίλισσα δεν προσβλήθηκε από 
την ένδειξη τρυφερότητας της Μισέλ, 
σημειώνοντας: «Έχουν γραφεί πολλά για την 
Μισέλ και την Αυτού Μεγαλειότητα. Αλλά το 
πρωτόκολλο φαινομενικά ‘εγκαταλείφθηκε’ 
καθώς στάθηκαν κοντά η μία στην άλλη. 
Στην πραγματικότητα, ήταν ένα φυσικό 
ένστικτο για τη βασίλισσα να δείξει στοργή 
και σεβασμό σε μια άλλη σπουδαία γυναίκα 
και στην πραγματικότητα δεν υπάρχει 
πρωτόκολλο που πρέπει να τηρηθεί. Η 
βασίλισσα έχει την ικανότητα να κάνει 
τους πάντες να αισθάνονται τόσο χαλαροί 
που μερικές φορές αισθάνεται κανείς 
ενστικτωδώς πως πρέπει να την αγγίξει, 
όπως ακριβώς έκανε η Μισέλ Ομπάμα κατά 
τη διάρκεια της επίσημης επίσκεψης με τον 
σύζυγό της, πρόεδρο Μπαράκ, το 2009».

Ο Μπαράκ αποκάλυψε αργότερα σε ένα 
αφιέρωμα στη βασίλισσα κατά τον εορτασμό 
του πλατινένιου ιωβηλαίου πως αυτός και η 
Μισέλ ήταν αγχωμένοι πριν από την πρώτη 
τους συνάντηση με τη μονάρχη.

«Πριν αναλάβω τα καθήκοντά μου, η 
Μισέλ κι εγώ δεν είχαμε πάει σε πολλά 
παλάτια» εξήγησε. «Έτσι, δεν ήμασταν 
σίγουροι για το τι να περιμένουμε στο 
πρώτο μας ταξίδι στο Μάκιγχαμ. Αλλά 
δεν θα έπρεπε να ανησυχούμε. Η Αυτού 
Μεγαλειότητα μας ηρέμησε με την χάρη και 
τη γενναιοδωρία της. Τόσο πολύ που έφυγα 
σκεπτόμενος ότι στην πραγματικότητα, μου 
θύμισε λίγο τη γιαγιά μου».

Η βασίλισσα Ελισάβετ διοργάνωσε ένα 
πλούσιο επίσημο δείπνο για τους Ομπάμα 
το 2011 και κάλεσε το ζευγάρι να μείνει στο 
παλάτι του Μπάκιγχαμ για το ταξίδι. Η Μισέλ 
μίλησε αργότερα για την παραμονή της εκεί, 
αποκαλύπτοντας ότι πίσω από τις κλειστές 
πόρτες, οι βασιλείς ήθελαν απλώς να τους 
«φέρονται κανονικά». «Το εκπληκτικό 
είναι πως ήθελαν να τους φερόμαστε 
κανονικά» είπε στην εκδήλωση Muse το 
2018, αναφερόμενη στη νύχτα που πέρασε 
στο παλάτι. «Όλοι είναι ευτυχισμένοι όταν 
έχουν φύγει οι επισκέπτες. Θέλουν να τους 
αγκαλιάσουν. Θέλουν να τους αγγίζουν. 
Κουτσομπολεύουν».

Ωστόσο, το ταξίδι είχε μια μικρή αναποδιά, 
με τον σύμβουλο εθνικής ασφάλειας του 
Μπαράκ Ομπάμα, Μπεν Ρόουντς να 
αποκαλύπτει στο βιβλίο του «The World As It 
Is: A Memoir of the Obama White House» του 
2018, ότι ο Μπαράκ ανακάλυψε ένα ποντίκι 
στους χώρους όπου θα κοιμόντουσαν, αλλά 
το κράτησε μυστικό από την Μισέλ, λόγω 
της απέχθειάς της για τα τρωκτικά.

«Κύριε Πρόεδρε, με συγχωρείτε, υπάρχει 
ένα ποντίκι» θυμάται ο Μπεν να λέει ένας 
μπάτλερ στον Μπαράκ λίγο πριν πάνε 
για ύπνο. «Θα προσπαθήσουμε να το 
πιάσουμε, κύριε». «Μόνο μην το πείτε 
στην Πρώτη Κυρία» απάντησε ο Ομπάμα, 
σύμφωνα με το βιβλίο.

Πηγή:iefimerida

Όταν οι Ομπάμα περιέγραφαν 
πώς ήταν η νύχτα που 

κοιμήθηκαν στο Μπάκιγχαμ
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«Βράζει» 
με τους 
Αμερικανούς 
το καθεστώς 
Ερντογάν

Στην ιστορική απόφαση για την 
πλήρη άρση του εμπάργκο της 
πώλησης όπλων που είχε επιβληθεί 
εναντίον της Κυπριακής Δημοκρατίας 
το 1987 προχωρά η κυβέρνηση των 
Ηνωμένων Πολιτειών. Υπενθυμίζεται 
ότι το πρώτο μεγάλο βήμα προς 
αυτή την κατεύθυνση είχε γίνει τον 
Σεπτέμβριο του 2020, όταν ο τότε 
Αμερικανός υπουργός Εξωτερικών, 
Μάικ Πομπέο, είχε τηλεφωνήσει 
στον Νίκο Χριστοδουλίδη για να του 
ανακοινώσει τη μερική άρση του 
εμπάργκο. Το συγκεκριμένο γεγονός 
είχε ανοίξει τον δρόμο για την πώληση 
αμερικανικών μη φονικών όπλων στην 
Κύπρο, προβλέποντας ότι η μερική 
άρση του εμπάργκο θα πρέπει να 
ανανεώνεται με σχετική εντολή σε 
ετήσια βάση.

Τόσο από τον πλευρά της Τουρκίας 
όσο και από το ψευδοκράτος 
υπήρξαν έντονες αντιδράσεις, καθώς 
αυτή η κίνηση των ΗΠΑ θεωρείται 
αν όχι αναπάντεχη, τότε ξαφνική. 
Χαρακτηριστικές είναι οι δηλώσεις 
του ηγέτη των τουρκοκυπρίων Ερσίν 
Τατάρ ο οποίος απάντησε σε σχετική 
ερώτηση δημοσιογράφου για το αν 
«με την απόφαση αυτή οι ΗΠΑ, μετά 
τα νησιά του Αιγαίου, στρατιωτικοποιεί 
και την Κύπρο» και «μήπως μπορούμε 
να πούμε πως και αυτό το μέρος το 
μετατρέπουν σε αμερικανική βάση» 
Η απάντηση του Ερσίν Τατάρ είχε ως 
εξής: «Με αυτή την παροχή οπλικών 
συστημάτων θα ενισχύσουν τους 
Ελληνοκυπρίους και θα πουν στην 
Τουρκία “πρόσεχε!” κοίταξε να δεις 
υπάρχουν και τα οπλικά συστήματά μας 
και στην Κύπρο. Θα προειδοποίησουν 
την Τουρκία. Αυτό το γεγονός είναι 
ενοχλητικό για την Τουρκία».

Από την πλευρά του ο αντιπρόεδρος 
της τουρκικής κυβέρνησης Φουάτ 
Οκτάι δήλωσε για την απόφαση αυτή 
των ΗΠΑ ότι «η άρση του εμπάργκο 
όπλων των ΗΠΑ είναι ατυχής και 
κοντόφθαλμη για την περιοχή. Η 
απόφαση αυτή, η οποία θα βλάψει την 
ειρήνη στην περιοχή και θα καταστήσει 
τη μη λύση μόνιμη, θα πρέπει να 
ανατραπεί το συντομότερο δυνατό. 
Τουρκία θα συνεχίσει να εκπληρώνει 
με αποφασιστικότητα την ευθύνη 
που έχει ως εγγυήτρια χώρα για ένα 
περιβάλλον ειρήνης και ηρεμίας στο 
νησί».

Παρόλα αυτά όμως, η άρση 
του εμπάργκο θα συνεχίσει να 
ανανεώνεται σε ετήσια βάση, 
καθώς ο νόμος «East Med Act» του 
2019 και ο Νόμος για το Αμυντικό 
Προϋπολογισμό (NDAA) για το έτος 
2020 προβλέπουν ότι ο Αμερικανός 
πρόεδρος πρέπει να πιστοποιεί στις 
αρμόδιες επιτροπές του Κογκρέσου 
ότι η Κυπριακή Δημοκρατία συνεχίζει 
να συνεργάζεται με την κυβέρνηση 
των ΗΠΑ σε μια σειρά από κρίσιμους 
τομείς. Ειδικότερα, προβλέπεται ότι το 
Στέιτ Ντιπάρτμεντ πρέπει να ελέγχει 
κάθε χρόνο ότι η κυπριακή κυβέρνηση:

Συνεργάζεται για την εφαρμογή 
μεταρρυθμίσεων πάνω στους 
κανονισμούς για την καταπολέμηση 
της νομιμοποίησης εσόδων από 
παράνομες δραστηριότητες και 
τη χρηματοοικονομική ρυθμιστική 

εποπτεία.
Συνεχίζει να λαμβάνει τα απαραίτητα 

μέτρα για την απαγόρευση 
πρόσβασης στα λιμάνια ρωσικών 
πολεμικών πλοίων για ανεφοδιασμό 
και εξυπηρέτηση.

Σε κάθε περίπτωση, όμως, η 
σημερινή απόφαση για την πλήρη 
άρση του εμπάργκο εκτιμάται ότι 
πρόκειται για ένα επιπλέον βήμα που 
αντανακλά την συνεχώς αυξανόμενη 
σημασία που αποδίδει η αμερικανική 
εξωτερική πολιτική στις σχέσεις με την 
Κύπρο αλλά και τη στενότερη αμυντική 
συνεργασία που έχει οικοδομηθεί 
τα τελευταία χρόνια στη βάση του 
νομοσχεδίου «East Med Act».

Η ανακοίνωση του Στέιτ Ντιπάρτμεντ 
για τη άρση των περιορισμών στο 
αμυντικό εμπόριο με την Κυπριακή 
Δημοκρατία για το οικονομικό έτος 
2023:

«Ο υπουργός Εξωτερικών Άντονι 
Μπλίνκεν αποφάσισε και πιστοποίησε 
στο Κογκρέσο ότι η Κυπριακή 
Δημοκρατία έχει εκπληρώσει τις 
απαραίτητες προϋποθέσεις βάσει της 
σχετικής νομοθεσίας προκειμένου 
να επιτραπεί η έγκριση εξαγωγών, 
επανεξαγωγών και μεταφορών 
αμυντικού υλικού στην Κυπριακή 
Δημοκρατία για το οικονομικό έτος 
2023. Η συμμόρφωση με τους όρους 
αξιολογείται σε ετήσια βάση. Ως 
αποτέλεσμα αυτής της απόφασης 
και πιστοποίησης, ο υπουργός 
(Εξωτερικών) άρει τους αμυντικούς 
εμπορικούς περιορισμούς για 
την Κυπριακή Δημοκρατία για το 
οικονομικό έτος 2023. Οι Κανονισμοί 
Διεθνούς Εμπορίας Όπλων (ITAR) 
θα τροποποιηθούν ώστε να 
αντικατοπτρίζουν τη νέα πολιτική, με 
ισχύ από την 1η Οκτωβρίου 2022.

Ο Νόμος για την Ασφάλεια και 
την Ενεργειακή Συνεργασία στην 
Ανατολική Μεσόγειο (East Med 
Act) του 2019 και ο Νόμος για το 
Αμυντικό Προϋπολογισμό (NDAA) 
για το οικονομικό έτος 2020 απαιτούν 
να παραμείνει η πολιτική άρνησης 
για εξαγωγές, επανεξαγωγές ή 
μεταφορές αμυντικών υλικού στην 
Κυπριακή Δημοκρατία από την λίστα 
εφοδίων πολέμου των Ηνωμένων 
Πολιτειών, εκτός και εάν ο πρόεδρος 
αποφασίσει και πιστοποιήσει στις 
αρμόδιες επιτροπές του Κογκρέσου, 

Οργή στην Τουρκία για την άρση του 
εμπάργκο πώλησης όπλων στην Κύπρο

τουλάχιστον ετησίως, ότι η κυβέρνηση 
της Κυπριακής Δημοκρατίας 
συνεχίζει να συνεργάζεται με την 
κυβέρνηση των Ηνωμένων Πολιτειών 
στις προσπάθειες εφαρμογής 
μεταρρυθμίσεων σχετικά με τους 
κανονισμούς για την καταπολέμηση 
της νομιμοποίησης εσόδων από 
παράνομες δραστηριότητες και 
τη χρηματοοικονομική ρυθμιστική 

εποπτεία, και ότι η κυβέρνηση 
της Κυπριακής Δημοκρατίας έχει 
λάβει και συνεχίζει να λαμβάνει τα 
απαραίτητα μέτρα για την απαγόρευση 
πρόσβασης στα λιμάνια ρωσικών 
πολεμικών πλοίων για ανεφοδιασμό 
και εξυπηρέτηση. Σύμφωνα με τους 
δύο νόμους, το Στέιτ Ντιπάρτμεντ 
ελέγχει τη συμμόρφωση με τους 
νόμους ετησίως».

ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ
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ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ

Σύμφωνα με το δημοσίευμα, 
η Ρωσία διοχέτευσε μυστικά 
τουλάχιστον 300 εκατ. δολάρια 
- Χώρες όπου εντοπίστηκαν 
τέτοιες δραστηριότητες είναι 
μεταξύ άλλων η Αλβανία, 
το Μαυροβούνιο και η 
Μαδαγασκάρη 

Δημοσίευμα της Washington Post αναλύει 
τη ρωσική εμπλοκή σε προεκλογικές 
εκστρατείες διαφόρων χωρών ανά τον 
κόσμο.

Πιο συγκεκριμένα άρθρο της 
δημοσιογράφου Missy Ryan υποστηρίζει 
πως η Ρωσία, το 2014, διοχέτευσε μυστικά 
τουλάχιστον 300 εκατ. δολάρια σε ξένα 
πολιτικά κόμματα και υποψηφίους, σε 
περισσότερες από είκοσι χώρες ανά τον 
κόσμο, σε μια προσπάθεια να διαμορφώσει 
πολιτικά γεγονότα πέρα από τα σύνορά της, 

όπως αναφέρει μια πρόσφατη έκθεση των 
αμερικανικών υπηρεσιών πληροφοριών. 

Σύμφωνα με την Washington Post, η 
Μόσχα σχεδίασε να δαπανήσει εκατοντάδες 
εκατομμύρια δολάρια, τα περισσότερα 
ως μέρος της κρυφής εκστρατείας της για 
την αποδυνάμωση των δημοκρατικών 
συστημάτων και την προώθηση 
παγκόσμιων πολιτικών δυνάμεων, οι 
οποίες θεωρούνται ευθυγραμμισμένες με 
τα συμφέροντα του Κρεμλίνου, σύμφωνα 
με την έκθεση την οποία ζήτησε η Διοίκηση 
Biden το περασμένο καλοκαίρι. 

Σχολιάζοντας τα ευρήματα της έκθεσης 
των μυστικών υπηρεσιών, ανώτερος 
Αμερικανός αξιωματούχος ο οποίος - 
όπως και άλλοι αξιωματούχοι - μίλησε σε 
δημοσιογράφους την Τρίτη υπό τον όρο της 
ανωνυμίας, είπε ότι η κυβέρνηση αποφάσισε 
να αποχαρακτηρίσει ορισμένα από τα 
ευρήματα της έκθεσης σε μια προσπάθεια 
αντιμετώπισης της δυνατότητας της Ρωσίας 
να επηρεάζει τα πολιτικά συστήματα σε 
χώρες της Ευρώπης, της Αφρικής και 
αλλού.

«Ρίχνοντας φως στη ρωσική πολιτική 
μυστικών χρηματοδοτήσεων και τις 
ρωσικές προσπάθειες να υπονομευθούν οι 

δημοκρατικές διαδικασίες, προειδοποιούμε 
αυτά τα ξένα κόμματα και τους υποψηφίους 
ότι αν αποδεχτούν κρυφά ρωσική 
χρηματοδότηση, μπορούμε και θα το 
αποκαλύψουμε», είπε ο αξιωματούχος.

Χώρες όπου εντοπίστηκαν τέτοιες 
δραστηριότητες είναι η Αλβανία, το 
Μαυροβούνιο, η Μαδαγασκάρη και, 
ενδεχομένως, ο Ισημερινός, σύμφωνα με 
κυβερνητική πηγή που γνωρίζει το θέμα.

Αξιωματούχοι έκαναν λόγο για μια 
ασιατική χώρα, την οποία αρνήθηκαν να 
κατονομάσουν, όπου όπως είπαν, ο Ρώσος 
Πρέσβης έδωσε εκατομμύρια δολάρια 
σε μετρητά σε έναν υποψήφιο για την 
Προεδρία.

Είπαν επίσης ότι δυνάμεις που συνδέονται 
με το Κρεμλίνο έχουν χρησιμοποιήσει 
επίσης εταιρείες-βιτρίνες, δεξαμενές 
σκέψης και άλλα μέσα για να επηρεάσουν 
πολιτικά γεγονότα, μερικές φορές προς 
όφελος ακροδεξιών ομάδων. 

Ο ανώτερος αξιωματούχος είπε ότι 
η κυβέρνηση των ΗΠΑ εντόπισε μια 
άνοδο στη ρωσική πολιτική μυστικών 
χρηματοδότησεων, το 2014.

Η έκθεση δεν αφορούσε τις ρωσικές 
δραστηριότητες εντός των ΗΠΑ. Εκτιμήσεις 
τόσο από τις υπηρεσίες κατασκοπείας των 
ΗΠΑ όσο και από μια διακομματική έρευνα 
της Γερουσίας, κατέληξαν στο συμπέρασμα 
ότι η Ρωσία υπό τον Πρόεδρο Putin ξεκίνησε 
εκστρατεία για να παρέμβει στις προεδρικές 
εκλογές του 2016 ώστε να βοηθήσει τον 
τότε υποψήφιο D. Trump, σημειώνεται στο 
δημοσίευμα.

Έγγραφο του State Department, την 
περασμένη Δευτέρα, προς τις πρεσβείες 
των ΗΠΑ σε περισσότερες από 100 
χώρες περιέγραψε τις φερόμενες ρωσικές 
δραστηριότητες και πρότεινε μέτρα 
που μπορούν να λάβουν οι ΗΠΑ και οι 
σύμμαχοί τους για να τις αντιμετωπίσουν, 
συμπεριλαμβανομένων κυρώσεων, 
ταξιδιωτικών απαγορεύσεων ή απέλασης 
ύποπτων Ρώσων κατασκόπων που 
εμπλέκονται σε δραστηριότητες πολιτικής 
μυστικών χρηματοδοτήσεων.

Το έγγραφο, το οποίο οι αξιωματούχοι 
έδωσαν στους δημοσιογράφους, ανέφερε 
ότι η ρωσική πολιτική χρηματοδοτήσεων 
μερικές φορές εποπτευόταν από Ρώσους 
κυβερνητικούς αξιωματούχους και 
νομοθέτες, και υλοποιήθηκε από θεσμούς 
συμπεριλαμβανομένης της Ομοσπονδιακής 
Υπηρεσίας Ασφαλείας της Ρωσίας.

Κατονομάζονται επίσης, Ρώσοι ολιγάρχες 
οι οποίοι συμμετείχαν σε «χρηματοδοτικά 
σχήματα», συμπεριλαμβανομένων των 

Yevgeniy Prigozhin και Aleksandr Babakov. 
Ο Prigozhin, γνωστός ως «σεφ του Pu-

tin», αφού κέρδισε τεράστια ποσά από 
συμβάσεις τροφοδοσίας της ρωσικής 
κυβέρνησης, κατηγορήθηκε από 
Αμερικανούς αξιωματούχους, το 2018, για 
απόπειρα παρέμβασης στις αμερικανικές 
εκλογές του 2016.

Συνδέθηκε με την ιδιωτική εταιρεία 
μισθοφόρων Wagner και καταζητείται από 
το FBI.

Ο Babakov είναι Ρώσος βουλευτής 
ο οποίος φέρεται να συμμετέχει σε 
χρηματοδότηση ακροδεξιού κόμματος στη 
Γαλλία.

Η Μόσχα έχει χρησιμοποιήσει 
κρυπτονομίσματα, μετρητά και δώρα για 
να διαμορφώσει πολιτικά γεγονότα σε 
άλλες χώρες, χρησιμοποιώντας συχνά 
λογαριασμούς και πόρους ρωσικών 
Πρεσβειών για να το κάνει, αναφέρει το 
έγγραφο, σύμφωνα με το δημοσίευμα.

«Κατά τους επόμενους μήνες, η Ρωσία 
μπορεί ολοένα και περισσότερο να βασίζεται 
στη μυστική εργαλειοθήκη επιρροής της, 
συμπεριλαμβανομένης της πολιτικής 
μυστικών χρηματοδοτήσεων, στην Κεντρική 
και Νότια Αμερική, την Αφρική, τη Μέση 
Ανατολή και την Ασία, σε μια προσπάθεια 
να υπονομεύσει την αποτελεσματικότητα 
των διεθνών κυρώσεων και να διατηρήσει 
την επιρροή της σε αυτές τις περιοχές, εν 
μέσω του συνεχιζόμενου πολέμου στην 
Ουκρανία» αναφέρεται στο έγγραφο.

Αμερικανοί διπλωμάτες ενημερώνουν 
τους ομολόγους τους σε άλλες χώρες για 
αυτές τις δραστηριότητες, σημειώνεται. 
«Πιστεύουμε ότι αυτή είναι μόνο η κορυφή 
του παγόβουνου», σχολίασε ανώτερος 
αξιωματούχος.

Οι Αμερικανοί αξιωματούχοι ζητούν, 
επίσης, από τα κράτη- εταίρους να 
μοιραστούν τις δικές τους πληροφορίες 
σχετικά με τη ρωσική χρηματοδότηση για 
να βοηθήσουν την κυβέρνηση των ΗΠΑ 
να αποκτήσει μια πληρέστερη εικόνα του τι 
κάνει η Ρωσία.

Αν και η έκθεση δεν αφορούσε τις 
προσπάθειες άσκησης ρωσικής επιρροής 
στις ΗΠΑ, ο αξιωματούχος αναγνώρισε 
ότι το ζήτημα παραμένει μια σημαντική 
πρόκληση που απαιτεί συνεχή δουλειά για 
τη διαφύλαξη του πολιτικού συστήματος και 
των εκλογών των ΗΠΑ.

«Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι έχουμε 
και αυτήν την τρωτότητα» δήλωσε ο 
αξιωματούχος σύμφωνα με το δημοσίευμα.

Πηγή: skai.gr

Washington Post: 
Το μυστικό 
σχέδιο των 

Ρώσων για την 
αποδυνάμωση 

του δημοκρατικού 
συστήματος 
σε πάνω από 

20 χώρες
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ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
Απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

ΔΕΘ, δεν προοιωνίζουν μια… «ωραία 
ατμόσφαιρα» στο δρόμο για τις κάλπες.

Διαγκωνισμός εξαγγελιών με 
αμφίβολα οφέλη

Τα δύο πρώτα κόμματα, η κυβέρνηση 
της ΝΔ και η αξιωματική αντιπολίτευση του 
ΣΥΡΙΖΑ – δια του πρωθυπουργού Κυριάκου 
Μητσοτάκη και του Αλέξη Τσίπρα αντίστοιχα 
– προέβησαν σε έναν διαγκωνισμό 
εξαγγελιών και οικονομικών παροχών, 
το καθένα με διαφορετική φιλοσοφία ή 
«μοντέλο», όπως λένε.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, έχοντας 
κατά νου τον προϋπολογισμό και τα 
στοιχεία της ελληνικής οικονομίας, δεν 
προχώρησε και πολύ πέρα από εξαγγελίες 
για την υποστήριξη των αποκαλούμενων 
«ευάλωτων» πολιτών, οι οποίοι – ας μην 
γελιόμαστε – αφορούν κυρίως σε όσους 
ζουν στα όρια ή και κάτω από τα όρια της 
φτώχειας.

Κατά τα λοιπά, βέβαια, δεσμεύτηκε για 
συνέχιση των μέτρων στήριξης των πολιτών 
απέναντι στην ενεργειακή κρίση και για 
φθηνή στέγη στους νέους.

Όσο για τον Αλέξη Τσίπρα, που 
κατηγορήθηκε ότι επί πρωθυπουργίας 
του «αποτελείωσε» τη μεσαία τάξη, 
εξήγγειλε ένα οικονομικό πρόγραμμα, που 
ναι μεν υποστηρίζει ότι είναι «απόλυτα 
κοστολογημένο», ωστόσο, βασίζεται εν 
πολλοίς στη διαπραγμάτευση με την 
Ευρωπαϊκή Ένωση των πόρων του Ταμείου 
Ανάκαμψης – μια διαπραγμάτευση, για τα 

αποτελέσματα της οποίας ουδείς μπορεί να 
βάλει το χέρι του «στη φωτιά».

Παράλληλα, βέβαια, ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ μίλησε για φορολόγηση των 
υψηλών εισοδημάτων, αλλά και των 
υπερκερδών των επιχειρήσεων ενέργειας.

Αυτή τη φορολόγηση των «πλουσίων», 
πάντως, χρόνια την ακούμε και χρόνια… 
δεν την βλέπουμε.

Ας μην ξεχνάμε, άλλωστε, πως και ο 
Γιώργος Παπανδρέου, με το αλήστου 
μνήμης «Λεφτά υπάρχουν», αυτό εννοούσε, 
αλλά του… έκοψαν τη φράση στα μισά. 
Για να είμαστε ακριβείς και δίκαιοι, έλεγε 
«λεφτά υπάρχουν», αν φορολογήσουμε 
από τα πολύ υψηλά εισοδήματα μέχρι και 
τους… κατόχους offshore! Το αποτέλεσμα 
αυτού του οράματος, ας μην το θυμηθούμε 
καλύτερα…

Ο τρίτος «παίκτης» του πολιτικού 
παιχνιδιού, ο Νίκος Ανδρουλάκης, 
αρκέστηκε κυρίως στο θέμα των ημερών 
με πρωταγωνιστή τον ίδιο – τις υποκλοπές, 
δηλαδή – ενώ ως προς το οικονομικό 
του πρόγραμμα έκανε λόγο για ένα νέο 
παραγωγικό μοντέλο, με χρηματοδότηση 
των μικρομεσαίων επιχειρήσεων από το 
Ταμείο Ανάκαμψης, στήριξη των αγροτών 
και των κτηνοτρόφων, φθηνή στέγη για τους 
νέους – είχε πρώτος θέσει το θέμα αυτό στο 
δημόσιο διάλογο – και νέο μοντέλο στα 
εργασιακά.

Κάλπες με υποκλοπές, 
εξεταστικές και ειδικά 

δικαστήρια

Πέρα από τα οικονομικά προγράμματα 

των κομμάτων και την όποια σημασία τους 
για τους πολλούς, το πολιτικό σκηνικό 
που διαμορφώνεται μέχρι τις εκλογές 
«διανθίζεται» από ένα κλίμα σκανδαλολογίας 
με επίκεντρο τις υποκλοπές – και όχι μόνο 
την παρακολούθηση Ανδρουλάκη, αφού 
όλο και ανοίγει η… «βεντάλια» – από μία 
Εξεταστική Επιτροπή, η οποία, πέρα από 
καυγάδες και ένταση, δεν αναμένεται να μας 
κάνει σοφότερους, αλλά και από δύο Ειδικά 
Δικαστήρια, ένα για Παπαγγελόπουλο – 
Τουλουπάκη και ένα για τον Νίκο Παππά.

Πώς θα πορευτούμε, λοιπόν, 
προς τις εκλογές του 2023;

Με την κυβέρνηση να «παίζει» θεσμικά, 
παρά τον σάλο με τις παρακολουθήσεις 
πολιτικών και δημοσιογράφων από την 
ΕΥΠ, τον ΣΥΡΙΖΑ να «ποντάρει» στο 
κοινωνικό σκέλος των μέτρων στήριξης 
απέναντι στην ακρίβεια αλλά και στις 
υποκλοπές, και το ΠΑΣΟΚ, από τη θέση του 
ρυθμιστή και της «πολύφερνης νύφης» του 
Κέντρου, να έχει ως προεκλογική σημαία 
την παρακολούθηση του αρχηγού του και 
την «αποκατάσταση του κράτους δικαίου».

Συνεργασίες «γιοκ»
Φυσικά, δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι 

οι επόμενες κάλπες θα στηθούν με το 
σύστημα της απλής αναλογικής, το οποίο 
ουδείς αγαπά – ίσως και ο ΣΥΡΙΖΑ, που το 
έφερε, να άρχισε να το μετανιώνει…

Και η απλή αναλογική σημαίνει 
μη αυτοδυναμία και πολυκομματικές 
κυβερνήσεις.

Ως προς το δεύτερο, ούτε συνηθισμένοι 
είμαστε ως κράτος, ούτε και τα πήγαμε… 
θαυμάσια όταν το επιχειρήσαμε.

Ωστόσο, οι αρχηγοί και των τριών 
πρώτων πολιτικών κομμάτων δείχνουν 
να μην επιθυμούν να οδηγήσουν τη χώρα 
σε αλλεπάλληλες κάλπες, ιδιαίτερα όταν 
αντιμετωπίζει μεγάλες προκλήσεις, τόσο 
στο οικονομικό, όσο και στο γεωπολιτικό 
πεδίο (βλέπε τουρκική απειλή).

Ακόμη και ο Κυριάκος Μητσοτάκης, 
για παράδειγμα, που σαφώς επιδιώκει 
την αυτοδυναμία, δήλωσε στη ΔΕΘ ότι 
αυτοδύναμη κυβέρνηση δεν σημαίνει 
αναγκαστικά και μονοκομματική.

Από την πλευρά του, ο Αλέξης Τσίπρας 
ξεκαθάρισε ότι θα προβεί σε συνεργασίες 
με ΠΑΣΟΚ και Μέρα25, μόνο αν κατακτήσει 
πρωτιά στις εκλογές.

Όσο για τον Νίκο Ανδρουλάκη, επιμένει 
στα περί «όχθης των νικητών» για το 
ΠΑΣΟΚ και, κυρίως, στο ότι δεν θα 
υποστηρίξει Μητσοτάκη ή Τσίπρα για τη 
θέση του πρωθυπουργού, σε περίπτωση 
που έχουν χαμηλότερα ποσοστά και άρα 
για εκείνον θα θεωρούνται «ηττημένοι».

Σε κάθε περίπτωση, το θέμα των 
υποκλοπών – θεωρητικά – «έκαψε» το 
ενδεχόμενο μετεκλογικής συνεργασίας 
της ΝΔ με το ΠΑΣΟΚ, αλλά και η θέση 
Ανδρουλάκη για το πρόσωπο του 
πρωθυπουργού δεν προοιωνίζει προοπτική 
συνεργασίας με τον ΣΥΡΙΖΑ, τον οποίο 
η Χαριλάου Τρικούπη κατηγορεί εδώ 
και χρόνια για «κλοπή» ψηφοφόρων και 
στελεχών και όχι μόνο.

Με λίγα λόγια, το ενδεχόμενο μιας 
κυβέρνησης συνεργασίας – προς το παρόν 
– φαντάζει απίθανο, αν όχι αδύνατο.

Και σίγουρα, η προεκλογική περίοδος, 
που άνοιξε πρόωρα, αναμένεται να 
ξεκαθαρίσει το τοπίο των συνεργασιών, 
καθώς θα φανεί αν θα επικρατήσει 
συναίνεση ή πόλωση, ακόμη και διχασμός.

Εξαγγελίες και συμμαχίες 
στο δρόμο για τις κάλπες

ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ
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Πόσο θανατηφόρα 

είναι η Ευλογιά 
των Πιθήκων 

 Τι γνωρίζουν 
οι επιστήμονες

Στο 0,04% η θνησιμότητα, ωστόσο εικάζεται πως το 
ποσοστό είναι υψηλότερο, καθώς πολλές χώρες δεν 
καταγράφουν τους θανάτους - Η σοβαρότητα δείχνει να 
εξαρτάται από τον τρόπο μόλυνσης

Μετά την πανδημία του κορωνοϊού, η ανθρωπότητα 
βρίσκεται αντιμέτωπη με μία ακόμη «κανούργια» νόσο: 
Την Ευλογιά των Πιθήκων. Μία νόσο που μεταδίδεται 
κυρίως με τη σεξουαλική επαφή και έχει υποχρεώσει 
υψηλά ιστάμενα πρόσωπα στους οργανισμούς Υγείας, 
να τη συγκρίνουν με το Έιτζ. Η σύγκριση και μόνο με την 
εξαιρετικά θανατηφόρα ασθένεια HIV, προκαλεί τρόμο. 
Όμως πόσο θανατηφόρα είναι η Ευλογιά των Πιθήκων; 

Όπως αναφέρει το έγκυρο περιοδικό Nature, η παγκόσμια 
επιδημία της ευλογιάς των πιθήκων έχει προκαλέσει 
ορισμένους θανάτους, αλλά το ποσοστό θνησιμότητας 
είναι χαμηλότερο από το αναμενόμενο. Σε περισσότερα 
από 57.000 άτομα που επιβεβαιώθηκε ότι είχαν μολυνθεί 
από την ευλογιά των πιθήκων, τουλάχιστον 22 έχουν 
πεθάνει, που αντιπροσωπεύει ποσοστό θνησιμότητας 

περίπου 0,04%. Αυτό είναι σημαντικά μικρότερο από το 
1-3% που έχει αναφερθεί κατά τη διάρκεια επιδημιών που 
προκαλούνται από ένα παρόμοιο ιικό στέλεχος στη Δυτική 
Αφρική τις τελευταίες δεκαετίες.

Όλα αυτά έχουν κάνει τους ερευνητές να 
επαναξιολογήσουν όσα πίστευαν ότι γνώριζαν για την 
-όντως- σοβαρή ευλογιά των πιθήκων.

Όμως στην πραγματικότητα, το πραγματικό ποσοστό 
θνησιμότητας είναι σχεδόν σίγουρα υψηλότερο από τις 
τρέχουσες εκτιμήσεις: χώρες σε ορισμένα μέρη του κόσμου, 
συμπεριλαμβανομένης της Αφρικής, ενδέχεται να μην 
καταγράφουν όλους τους θανάτους κατά τη διάρκεια αυτής 
της επιδημίας επειδή έχουν περιορισμένους πόρους για 
δοκιμές και επιτήρηση. Και θα μπορούσε ακόμα να αυξηθεί, 
ειδικά εάν ο ιός εξαπλωθεί εκτενέστερα σε άτομα υψηλού 
κινδύνου σοβαρής νόσου, όπως παιδιά, ηλικιωμένους και 
άτομα με σοβαρά κατεστραμμένο ανοσοποιητικό σύστημα, 
λέει η Andrea McCollum, επιδημιολόγος που ηγείται της 
ομάδας του ιού ευλογιάς στις ΗΠΑ.

Ποιες ηλικίες και ποιους «πλήττει» περισσότερο

Ωστόσο, για την κοινότητα που έχει πληγεί περισσότερο 
μέχρι στιγμής - νέους και μεσήλικες άνδρες που κάνουν 
σεξ με άτομα του ιδίου φύλου - η ασθένεια μπορεί να είναι 
«εξαιρετικά επώδυνη» και «προκαλεί πολύ πόνο», λέει ο 
Jason Zucker, ένας γιατρός με ειδίκευση στις μολυσματικές 
ασθένειες στο Πανεπιστήμιο Κολούμπια στη Νέα Υόρκη, 
που έχει θεραπεύσει άτομα για την ευλογιά των πιθήκων. 
Ο πόνος προκύπτει από χαρακτηριστικά σπυριά γεμάτα 
υγρό που προκαλεί η ασθένεια. Αν και μερικοί άνθρωποι 
έχουν νοσηλευτεί για επικίνδυνες για τη ζωή επιπλοκές, 
όπως δυσκολία στην αναπνοή ή πρήξιμο του εγκεφάλου, 
λέει ο Zucker, ήταν πιο συνηθισμένο να βλέπουμε άτομα 
να νοσηλεύονται για διαχείριση του πόνου.

Στο τρέχον ξέσπασμα, οι κλινικοί γιατροί έχουν δει 
συνολικά λιγότερες βλάβες από ό,τι σε προηγούμενα 
κρούσματα στην Αφρική. Αλλά ένα μεγαλύτερο ποσοστό 
βλαβών εμφανίζεται στους βλεννογόνους ιστούς του 
σώματος. Προηγουμένως, οι βλάβες εμφανίζονταν κυρίως 
στο δέρμα - στα χέρια, τα πόδια και τα πρόσωπα των 
ανθρώπων. Οι βλάβες του βλεννογόνου δεν είναι εγγενώς 
πιο σοβαρές, αλλά επιδεινώνουν τον ευαίσθητο ιστό, 
επομένως μπορούν να προκαλέσουν τεράστιο πόνο και 
να παρεμποδίσουν την κατάποση, το φαγητό ή το ποτό 
όταν βρίσκονται στο λαιμό ή την ούρηση και την αφόδευση 
όταν βρίσκονται στα γεννητικά όργανα και στο ορθό, λέει 
ο Zucker.

Αυτές οι βλάβες είναι επίσης πιο δύσκολο να εντοπιστούν 
και να χαρακτηριστούν από τις δερματικές βλάβες. Αυτό 
σημαίνει ότι η κλίμακα σοβαρότητας της ευλογιάς των 
πιθήκων που συνιστάται από τον Παγκόσμιο Οργανισμό 
Υγείας (ΠΟΥ), η οποία χρησιμοποιεί τον αριθμό των βλαβών 
ως υποκατάστατο για τη σοβαρότητα της ασθένειας, 
μπορεί να χρειάζεται μία δοαφιρετική προσέγγιση, λέει ο 
McCollum.

Μέχρι στιγμής κατά τη διάρκεια της παγκόσμιας επιδημίας, 
θάνατοι από ευλογιά των πιθήκων έχουν σημειωθεί σε 
τουλάχιστον δέκα χώρες, συμπεριλαμβανομένων της 
Βραζιλίας, της Ινδίας, της Νιγηρίας και της Ισπανίας. 
Γίνονται προσπάθειες για να κατανοηθεί πώς ο ιός 
συνέβαλε σε αυτούς τους θανάτους.

Μερικοί άνθρωποι που πέθαναν - συμπεριλαμβανομένων 
ενός στις Ηνωμένες Πολιτείες και ενός στο Μεξικό - ήταν 
σοβαρά ανοσοκατεσταλμένοι και είχαν σοβαρές ασθένειες 
εκτός από την ευλογιά των πιθήκων.

Περιστατικά εγκεφαλίτιδας λόγω της νόσησης
Δύο άνθρωποι που πέθαναν στην Ισπανία εμφάνισαν 

εγκεφαλίτιδα, ή εγκεφαλικό οίδημα, και δεν είχαν άλλους 
γνωστούς παράγοντες κινδύνου. Με βάση προηγούμενα 
δεδομένα για την ευλογιά των πιθήκων, αυτοί οι θάνατοι 
είναι «σίγουρα ανησυχητικοί, αλλά δεν μας εκπλήσσουν», 
λέει ο McCollum. Η εγκεφαλίτιδα είναι μια σπάνια 
αλλά σοβαρή επιπλοκή πολλών ιογενών ασθενειών, 
συμπεριλαμβανομένων εκείνων που προκαλούνται από 
τον απλό έρπητα και τον ιό του Δυτικού Νείλου, και είναι 
γνωστό ότι εμφανίζεται σε κατά τα άλλα υγιή άτομα που 
μολύνονται, λέει ο Zucker. Δεν είναι ακόμη γνωστό εάν η 
εγκεφαλίτιδα από την ευλογιά των πιθήκων συμβαίνει ως 
αποτέλεσμα του ιού που μολύνει τους εγκεφαλικούς ιστούς 
ή λόγω μιας υπερβολικής ανοσολογικής απόκρισης που 
προκαλεί εγκεφαλικό οίδημα.

Οι ερευνητές έχουν επίσης δει επιληπτικές κρίσεις και 
εγκεφαλίτιδα σε άτομα με ευλογιά των πιθήκων κατά τη 
διάρκεια προηγούμενων κρουσμάτων: μια ανασκόπηση 
της προηγούμενης βιβλιογραφίας για την ευλογιά των 
πιθήκων που δημοσιεύθηκε στις 8 Σεπτεμβρίου βρήκε 
σοβαρά νευρολογικά συμπτώματα σε λιγότερο από το 3% 
από τα 1.512 άτομα που αναλύθηκαν.

«Πρέπει να προχωρήσουμε πέρα   από το να θεωρούμε 
ότι η ευλογιά των πιθήκων είναι ασθένεια του δέρματος 
και του αναπνευστικού», λέει ο Τζόναθαν Ρότζερς, 
νευροψυχίατρος στο University College του Λονδίνου που 
συνέγραψε την ανάλυση. Ο ιός της ευλογιάς των πιθήκων 
μπορεί να έχει εξελιχθεί από τα προηγούμενα κρούσματα, 
αλλά οι επιστήμονες μαθαίνουν επίσης νέα πράγματα γι 
‘αυτόν, λόγω του ευρύτερου και γεωγραφικά διαφορετικού 
πληθυσμού που επηρεάζει τώρα.

Απαιτείται περισσότερη έρευνα για να κατανοήσουμε 
ποια άτομα κινδυνεύουν περισσότερο να αναπτύξουν 
σοβαρή ευλογιά των πιθήκων - και ποιες οδοί μετάδοσης 
μπορεί να είναι πιο επικίνδυνες, λέει ο McCollum. Μετά 
από ένα ξέσπασμα του 2003 στις Ηνωμένες Πολιτείες, 
όταν ένα φορτίο τρωκτικών από την Γκάνα διέδωσε τον 
ιό σε σκύλους κατοικίδιων λιβαδιών στο Ιλινόις και μόλυνε 
περισσότερα από 70 άτομα, οι ερευνητές παρατήρησαν 
ότι η σοβαρότητα της νόσου διέφερε.. Οι άνθρωποι 
που γρατσουνίστηκαν ή δαγκώθηκαν από μολυσμένα 
ζώα έτειναν να έχουν πιο σοβαρή ασθένεια από ό,τι οι 
άνθρωποι που εκτέθηκαν σε αναπνευστικά σταγονίδια και 
σωματίδια από τα ζώα.

Αν και οι περισσότερες λοιμώξεις στο τρέχον ξέσπασμα 
οφείλονται σε στενή σεξουαλική επαφή, λέει ο McCollum, 
το σημείο στο σώμα που μολύνει πρώτα ο ιός - το δέρμα 
έναντι του βλεννογόνου ιστού - μπορεί να υπαγορεύει τη 
σοβαρότητα της νόσου.

Απαιτούνται επίσης περισσότερα δεδομένα για να 
γίνει κατανοητό εάν τα αποτελέσματα μιας σοβαρής 
περίπτωσης ευλογιάς των πιθήκων μπορεί να 
παραμείνουν μετά την εξάλειψη μιας λοίμωξης, λέει ο 
Zucker. Στην ανάλυσή τους, ο Rogers και οι συνεργάτες 
του παρατήρησαν ότι είναι σύνηθες να βλέπουμε ουλές 
στα σημεία των προηγούμενων βλαβών. Όχι μόνο οι ουλές 
θα μπορούσαν να προκαλέσουν στίγμα και κατάθλιψη, 
αλλά θα μπορούσαν επίσης να προκαλέσουν φλεγμονή 
συστέλλοντας τα κανάλια του σώματος όπως ο οισοφάγος 
και το κόλον, λέει ο Zucker. «Αυτή είναι μια υπενθύμιση 
ότι δεν πρόκειται για ήπια ασθένεια», λέει ο McCollum. 
«Μπορεί να είναι πολύ σοβαρό».

Πηγή: skai.gr
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Πόσο σημαντικό είναι να αντιληφθούμε ότι 
δεν έχουμε ανεξάντλητες πηγές ενέργειας. 
Οπότε πρέπει να προσέχουμε που, τι 
και σε ποιους δίνουμε καθημερινά την 
ενέργεια μας. Εάν δεν θέλουμε να είμαστε 
καθημερινά κουρασμένοι και θλιμμένοι. 

Σκεφτείτε ότι είμαστε το αποτέλεσμα 
των 10 πιο κοντινών μας ανθρώπων, 
οπότε ας προβληματιστούμε ποιο είναι το 
περιβάλλον μας, οι σκέψεις και πεποιθήσεις 
του, τα ακούσματα και οι παραστάσεις 
που λαμβάνουμε καθημερινά; Εάν ζω 
με χαρούμενους ανθρώπους θα γίνω 
χαρούμενος, εάν είμαι όλοι ημέρα με 
μίζερους και γκρινιάρηδες θα βλέπω τα 
προσωρινά σύννεφα του ουρανού και όχι 
τον ήλιο που λάμπει πίσω από αυτά. 

Τις προάλλες μου έλεγε μια κοπέλα ότι 
μαζί με τον σύντροφο της είχαν κανονίσει να 
πάνε ένα διήμερο. Αλλά όλα ερχόντουσαν 
ανάποδα. Όσο κι εάν το προσπαθούσαν δεν 
έβγαινε. Εάν επέμεναν θα ήταν πιεσμένος 
χρόνος δίχως ποιότητα. Με ρώτησε την 
γνώμη μου, όχι ειδικά γι’ αυτό το θέμα αλλά 
γενικά για τέτοιες καταστάσεις που ενώ 
θέλουμε κάτι πολύ και το πιέζουμε δεν μας 
βγαίνει. 

Εκείνο που της απάντησα ήταν ότι, «εγώ 
στην θέση σου θα το άφηνα. Δεν θα το 
πίεζα. Διότι είναι αδύνατον να ζήσεις κάτι 
όμορφο σε καθεστώς πίεσης και άγχους. 
Σημασία έχει να έχουμε ποιοτικό χρόνο με 
τους ανθρώπους που αγαπάμε. Όχι χρόνο 

Κι όμως όταν οι άνθρωποι μας πετάνε 
μας μαζεύει ο Θεός. 

Γι΄αυτό μην απελπίζεσαι όταν βιώνεις την 
ανθρώπινη μικρότητα και κακία.

Πονάς το ξέρω, αλλά μην απογοητεύεσαι. 
Οι άνθρωποι με όλη την κακία τους δε 

μπορούν να σταματήσουν το σχέδιο του 
Θεού για σένα. 

Αυτοί θέλουν να σε καταστρέψουν 
Εκείνος όμως θέλει να σε σώσει. 

Ποιος νομίζεις ότι θα κερδίσει; 
Θυμήσου επάνω στο Γολγοθά. 

γεμάτο πίεση και ψυχαναγκασμό. Δεν σας 
βγαίνει; αφήστε το. Κανονίστε κάτι άλλο 
που θα είναι άνετο, όμορφο, χαρούμενο και 
ποιοτικό. 

Ο Γέροντας Ιωσήφ Βατοπαιδινός έλεγε, 
«όταν χτυπάς μια πόρτα, επιμένεις και 
δεν ανοίγει, άστη προς το παρόν, διότι 
εάν την σπάσεις και μπεις μέσα θα το 
μετανιώσεις…». 

Για  μένα προσωπικά της είπα σημασία 
δεν έχει η ποσότητα αλλά η ποιότητα των 
ωρών που θα ζήσεις με τον σύντροφο σου. 
Κι αυτό δεν θέλει χρόνο αλλά τρόπο…». 

Πόσο σημαντικό λοιπόν είναι να μένουμε 
συντονισμένοι στην ροή της ζωής. 

Να μην θέλουμε όλα να τα ελέγχουμε. 
Να μην θέλουμε σώνει και καλά να 

σπάσουμε την πόρτα που δεν θέλει να μας 
ανοίξει.

Να επιτρέπουμε στο Θεό να μας αλλάξει 
πορεία και δρόμο μέσα από φαινομενικές 
αναποδιές και αποτυχίες. Είναι μεγάλες 
ευλογίες τελικά. 

Και το σημαντικότερο, να αναζητούμε την 
ποιότητα και όχι την ποσότητα στις σχέσεις, 
στις ασχολίες, δραστηριότητες και γενικά 
στην ζωή μας. 

Δεν θα γίνεις ευτυχισμένη γιατί γνώρισες 
όλο τον κόσμο αλλά γιατί αγάπησες και σε 
αγάπησε ένας άνθρωπος αληθινά.

****

Φανερώθηκε όλη η κακία του κόσμου. 
Ζήλια, φθόνος, προδοσία, κακία, μίσος, 

ψέμα, βασανισμός, σταύρωση και θάνατος. 
Ποιο το αποτέλεσμα; Ο Θεός πήρε όλα 

αυτά και τα έκανε ζωή. 
Μέσα από τον Σταυρό έδωσε ζωή και 

Ανάσταση. 
Αυτό να το βάλεις καλά μέσα στο νου και 

την καρδιά σου.  
Ότι κάθε άνθρωπος, εσύ, εγώ όλοι μας, 

περνάμε σκληρές δοκιμασίες αλλά δεν είναι 
το τέλος. 

Βιώνουμε αδικίες αλλά δεν είναι το τέλος. 
Βιώνουμε προδοσίες και ανθρώπινες 

κακίες αλλά δεν είναι το τέλος. 
Την τελευταία κουβέντα θα την πει ο 

Θεός. 
Κι όταν ο Θεός μιλάει γίνονται θαύματα 

και εκπλήξεις. 
Ασε τους ανθρώπους να πιστεύουν 

ότι μπορούν να σε θάψουν, εσύ θα τους 
θυμίζεις 

ότι είσαι σπόρος και φυτρώνεις πάντα και 
παντού. 

Όπως πολύ όμορφα το έγραφε ο Ν. 
Χριστιανόπουλος: 

«και τι δεν κάνατε για να με θάψετε
όμως ξεχάσατε πως ήμουν σπόρος»
Οι άνθρωποι δεν μπορούν να 

σταματήσουν το σχέδιο του Θεού για σένα. 
Όσες πόρτες κι εάν σου κλείσουν Εκείνος 

θα ανοίγει άλλες. 
Όσο κι εάν σε κλέψουν Αυτός θα σε 

πλουτίζει. 
Όσο κι εάν θα προσπαθούν να σε 

εξοντώσουν Εκείνος θα σου δίνει ζωή. 
Είναι το φως που δε μπορείς να το 

κρύψεις όσο κι εάν προσπαθείς να μπεις 
μπροστά του. 

Είναι οι σκοτεινοί άνθρωποι που όσο 
κι εάν προσπαθήσουν μένουν πάντα 
αδύναμες σκιές μπροστά στο Φως που 
λούζει τις ζωές μας.

π. Λίβυος
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Στο βιβλίο «Ελληνικός Κινηματογράφος» του Ιάσωνα 
Τριανταφυλλίδη υπάρχει μία άγνωστη ιστορία για έναν 
πολύ γνωστό έρωτα –αυτόν της Τζένης Καρέζη και του 
Κώστα Καζάκου.

Το φθινόπωρο του 1966, στα γυρίσματα της ταινίας 
«Κονσέρτο για Πολυβόλα» της Φίνος Φιλμ, η Τζένη Καρέζη 
ερωτεύτηκε παράφορα τον τότε ανερχόμενο ηθοποιό 
Κώστα Καζάκο, με τον οποίο παντρεύτηκε λίγους μήνες 
αργότερα. Μαζί απέκτησαν τον γιο τους, Κωνσταντίνο.

Η γνωστή ηθοποιός είχε γνωριστεί με τον Καζάκο, πολύ 
καιρό πριν συμπρωταγωνιστήσουν στην ταινία. Ωστόσο, 
δεν είχε υπάρξει ερωτική έλξη μεταξύ τους. Η Καρέζη ήταν 
ακόμη παντρεμένη με το Ζάχο Χατζηφωτίου. Ο Κώστας 
Καζάκος σε συνεντευξή του είχε πει στη «Μηχανή Του 
Χρόνου»:

«Είχαμε συναντηθεί τουλάχιστον δύο φορές μέσα από 
τη δουλειά (…) Την έπιανα το πρωί να μάθει τα λόγια της 
στο καμαρίνι όπου βαφόταν. Σαν να μην συνέβη. Σαν να 
μην είχαμε ιδωθεί. Αλλού κοίταγε ο ένας, αλλού ο άλλος…»

Ο Ντίνος Δημόπουλος, ο οποίος ήταν σκηνοθέτης της 
ταινίας είχε βρει τη βασική πρωταγωνίστρια, αλλά δεν 
μπορούσε να καταλήξει στον άνδρα συμπρωταγωνιστή. Το 
σενάριο απαιτούσε ένα γοητευτικό λοχαγό του ελληνικού 
στρατού, τον οποίο η Καρέζη θα αγαπούσε βαθιά.

Ο Φιλοποίμην Φίνος, στην προσπάθεια του να τον 
βοηθήσει, πρότεινε κάποια ονόματα από τα γνωστά στο 
χώρο των ζεν πρεμιέ. Ο Δημόπουλος όμως δεν ικανοποιείτο 
με κανέναν. Αντιπρότεινε τον Κώστα Καζάκο. Ο Φίνος 

όμως αιφνιδιάστηκε και έφερε αντίρρηση. «Μα αυτός είναι 
καρατερίστας», έλεγε ο παραγωγός αποδοκιμάζοντας την 
επιλογή του σκηνοθέτη. Όταν όμως τον είδε ντυμένο με την 
στρατιωτική στολή, ψηλό και γοητευτικό, θαμπώθηκε, είπε 
το «ναι» και ξεκίνησαν τα γυρίσματα.

Κατά τη διάρκεια των διαλειμμάτων στα γυρίσματα, 
Καζάκος και Καρέζη συνήθιζαν να παίζουν τάβλι για 
να περάσει η ώρα. Κάπως έτσι, σε μια παρτίδα, ήρθε ο 
έρωτας.

«Καθόμαστε κάτω από μια ελιά και παίζαμε τάβλι. Και 
τράβηξε αυτή η υπόθεση, ήταν ταβλαδόρισσα η Τζένη, 
ήτανε μανιακή με το τάβλι. Τράβηξε αυτό και μείναμε 26-27 
χρόνια μαζί» είχε πει ο Κώστας Καζάκος στη «Μηχανή του 
Χρόνου».

Σε εξωτερικό γύρισμα στον Ισθμό της Κορίνθου, η 
Καρέζη ομολόγησε τον έρωτά της για τον Καζάκο στο 
Δημόπουλο, ενώ έπαιζαν τάβλι.

-Τι έχεις; τη ρώτησε ο σκηνοθέτης, βλέποντας την άκεφη 
και αφηρημένη

-Μου φαίνεται πως την πάτησα, αποκρίθηκε η Καρέζη.
-Δηλαδή;
-Να, έμπλεξα, με έναν από δαύτους.
-Ποιους;
-Αυτούς ντε, τους «χουντικούς», είπε αστειευόμενη 

αναφερόμενη στους ρόλους της ταινίας.
-Τι εννοείς «έμπλεξες»;
-Να, πως το λένε, παιδάκι μου, εγώ, δηλαδή… εγώ…
-Τον ερωτεύτηκες;

-Μμμ…
Το μούγκρισμα 

σήμαινε «ναι». 
Χωρίς να γυρίσει 
η ηθοποιός, του 
έδειξε με το ένα 
χέρι απλωμένο 
τον Καζάκο, που 
στεκόταν όρθιος 
λίγο παρακάτω και 
πετούσε πέτρες στο 
κανάλι για να κάνουν 
γκελ.

Γιατί η 
αστυνομία 
πίεζε τον 
ηθοποιό να 
υπογράψει 
δήλωση 
μετάνοιας πριν 
το γάμο

Η Καρέζη είχε 
γοητευτεί έντονα 
από το μαχητικό 
του χαρακτήρα. 
Έγιναν  ζευγάρι και 
ανέβηκαν τα σκαλιά 

της εκκλησίας τον Αύγουστο του 1968. Κανείς δεν είχε 
αντίρρηση για το γάμο, εκτός από την ελληνική αστυνομία. 
Ο Κώστας Καζάκος ήταν πολιτικοποιημένος στο χώρο της 
αριστεράς και διοικητής του τμήματος είχε άποψη για το 
θέμα.

«Με φώναξε στο τμήμα, “ξέρεις τι πας να κάνεις;”, μου 
λέει. Τι πάω να κάνω; “Θα παντρευτείς την Καρέζη, το 
κορίτσι μας”. Με πίεζε, με είχε φωνάξει δύο-τρεις φορές 
τότε, με πίεζε να υπογράψω δήλωση μετάνοια. Το 1968. 
Λες και ήμαστε στη δεκαετία του ’50», θυμάται ο ηθοποιός.

Τον Απρίλιο του 1969, γεννήθηκε ο μοναχογιός τους, 
Κωνσταντίνος, που ολοκλήρωσε την ευτυχία τους. 
Ο Κώστας Καζάκος και η Τζένη Καρέζη παρέμειναν 
αχώριστοι, μέχρι τη στιγμή που η ηθοποιός έφυγε από τη 
ζωή το 1992 από καρκίνο.

Η ιστορία με το «Μεγάλο μας Τσίρκο»
 στα χρόνια της Χούντας

Η Τζένη Καρέζη και ο Κώστας Καζάκος ζήτησαν από τον 
Ιάκωβο Καμπανέλλη να γράψει ένα θεατρικό έργο, μετά 
από μία πρωτοποριακή παράσταση που παρακολούθησαν 
στο Παρίσι. Έτσι, γεννήθηκε το «Το μεγάλο μας τσίρκο» 
μέσα στα χρόνια της δικτατορίας. Αντιστασιακό και 
αντιχουντικό. Ο Ξυλούρης ερμηνεύει με ξεχωριστό τρόπο 
τα τραγούδια του Ξαρχάκου.

Σατυρικό και δραματικό, αποτελεί ένα πανόραμα της 
ελληνικής νεότερης ιστορίας από την Τουρκοκρατία και τα 
χρόνια του Όθωνα έως τη Μικρασιατική Καταστροφή και τη 
γερμανική Κατοχή.

«Να είναι κάτι σαν λαϊκό πανηγύρι, να κλείνει μέσα 
του πολλή ρωμιοσύνη… και μέσα από τη σάτιρα, τον 
αυτοσαρκασμό, το γέλιο και το δάκρυ, να μιλήσουμε 
για τους καημούς και τα όνειρα της φυλής μας, για 
προδομένους αγώνες, για προδομένες ελπίδες… και 
πάνω απ’όλα για ομορφιά. Για την ομορφιά αυτού του 
λαού, που δεν παύει ποτέ να αγωνίζεται, να προδίδεται, 
να πιστεύει και να συνεχίζει τον αγώνα του, διατηρώντας 
τις ρίζες του αναλλοίωτες αιώνες τώρα. Όλα αυτά όμως 
θα’πρεπε να ειπωθούν ζεστά. Καθόλου φιλολογικά. 
Καθόλου εγκεφαλικά. Θα’πρεπε δηλαδή, να γραφτεί ένα 
έργο που να έχει μέσα του τους σπόρους της λαϊκής μας 
τέχνης. Εγχείρημα δύσκολο, άπιαστο σχεδόν», αφηγείται η 
Τζένη Καρέζη.

Η πρεμιέρα δόθηκε στο θέατρο «Αθήναιον» στις 
22 Ιουλίου 1973 με τα λογοκριμένα κείμενα. Το έργο 
αγαπήθηκε. Ακριβώς απέναντι από το Πολυτεχνείο, εκεί 
όπου βρισκόταν το θέατρο,  το κοινό διέγειρε κάθε βράδυ 
τους ηθοποιούς. Από στόμα σε στόμα η παράσταση γίνεται 
σύμβολα κατά της χούντας. Ο κόσμος πλέον ερχόταν να 
συμβάλλει στον ξεσηκωμό, όχι να δει μόνο την παράσταση.  
Ένα κλίμα θερμότητας και αντίστασης ανάμεσα σε θεατές – 
ηθοποιούς και έξω στους δρόμους.

Η κουλτούρα των αστυνομικών βελτιώνεται 
παρακολουθώντας το έργο καθημερινά, σημειώνοντας 
και ενημερώνοντας τους προϊσταμένους  τους για τις 
αντιδράσεις των θεατών…

Σύντομα η χούντα κατάλαβε ότι ενέκρινε ένα 
αντιστασιακό έργο. Η σύλληψη της Τζένης Καρέζη και του 
Κώστα Καζάκου ήταν το αποτέλεσμα μιας επιτυχημένης 
παράστασης με πολλαπλά πολιτικά μηνύματα.  Οι δύο 
ηθοποιοί αφήνονται ελεύθεροι στις 15 Δεκεμβρίου. 
Ψυχολογικά είναι καταπονημένοι.

Οι παραστάσεις ωστόσο, ξεκινούν ξανά στις 22 του ίδιου 
μήνα.  Η παράσταση τελειώνει και παρά τους όρθιους 
καθεστωτικούς σε όλους τους χώρους του θεάτρου να 
εποπτεύουν το χώρο, τη σκηνή κατακλύζουν κόκκινα 
γαρύφαλλα που ήταν κρυμμένα στις τσέπες και τις τσάντες 
των θεατών.Η αυλαία πέφτει και η Καρέζη ψιθυρίζει «Ναι, 
μπορώ να ξανακάνω φυλακή, εάν χρειαστεί μπορώ να 
ξαναπάω».

Το ταξίδι στη Ρωσία

Μια άγνωστη φωτογραφία της Τζένης Καρέζη και του 
Κώστα Καζάκου ανέβασε κάποια στιγμή η Έλενα Μακρή 
Λυμπέρη στο λογαριασμό της στο Instagram εστιάζοντας 
σε ένα μεγάλο ταξίδι που έκανε το ζευγάρι το 1982 με 
αυτοκίνητο, μαζί με τον γιο τους, Κωνσταντίνο, μέχρι 
τη Ρωσία. Κινητήριος δύναμή τους, η αγάπη τους για το 
ρωσικό θέατρο.

Όπως εξηγεί στη λεζάντα: «Ρωσική περιπέτεια: Η 
Τζένη Καρέζη και ο Κώστας Καζάκος ταξίδεψαν για 
πρώτη φορά στη Ρωσία το 1982. Μαζί με το γιο τους 

Κώστας Καζάκος: Ένας βαθιά γοητευτικός 
άνθρωπος, δοσμένος ολόψυχα στο θέατρο

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ
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Κωνσταντίνο ξεκίνησαν με το αυτοκίνητο τους από την 
Αθήνα και έφτασαν στη Μόσχα έχοντας περάσει από το 
Κιέβο, την Αγία Πετρούπολη αλλά και τη ρωσική στέπα. 
Το ζευγάρι ήθελε να έρθει σε επαφή με το ρωσικό θέατρο 
και πράγματι εκεί γνώρισαν τους σκηνοθέτες μελλοντικών 
τους παραστάσεων όπως το “Πρόσωπο με Πρόσωπο” και 
ο “Βυσσινόκηπος” που σκηνοθέτησε ο Όλεγκ Εφρέμοφ».

«Μαζί με το γιο τους Κωνσταντίνο ξεκίνησαν με το 
αυτοκίνητο τους από την Αθήνα και έφτασαν στη Μόσχα 
έχοντας περάσει από το Κιέβο, την Αγία Πετρούπολη αλλά 
και τη ρωσική στέπα»

Η ζωή του, η ιδεολογία του, η τέχνη του

Ο Κώστας Καζάκος ενεργός πολίτης με δημόσιο λόγο, 
στρατεύτηκε στις τάξεις του ΚΚΕ από την επάνοδο της 
Δημοκρατίας το 1974 και μετά. Από το 2007 έως το 2012 
διετέλεσε βουλευτής Επικρατείας.

Γεννήθηκε στις 29 Μαΐου 1935 στον Πύργο της Ηλείας 
από πατέρα μανιάτικης καταγωγής. Ο Αναστάσιος 
Καζάκος ήταν δημόσιος υπάλληλος, αλλά εκδιώχθηκε 
από την υπηρεσία του και εξορίστηκε κατά τη διάρκεια του 
Εμφυλίου Πολέμου. Από το 1948 ο Κώστας Καζάκος ζούσε 
με τη μητέρα και τα τρία αδέλφια του στην Αθήνα, όπου 
το 1952 τελείωσε το νυχτερινό Γυμνάσιο στο Παγκράτι 
εργαζόμενος. Όνειρό του ήταν να γίνει φιλόλογος, 
αλλά δεν μπόρεσε να εγγραφεί στη Φιλοσοφική Σχολή 
του Πανεπιστημίου Αθηνών, επειδή δεν μπόρεσε να 
προσκομίσει πιστοποιητικό κοινωνικών φρονημάτων. 
Έτσι, το 1953 γράφτηκε και σπούδασε στη θρυλική 
κινηματογραφική σχολή του Λυκούργου Σταυράκου, με 
δασκάλους μεταξύ άλλων τον Γρηγόρη Γρηγορίου και τον 
Κάρολο Κουν.

Ο Κάρολος Κουν εκτίμησε το ταλέντο και τον πήρε μαζί 
του στο Θέατρο Τέχνης. Πρωτοεμφανίστηκε στο θέατρο το 
1957 στο έργο του Μπέρτολτ Μπρεχτ «Ο κύκλος με την 
κιμωλία». Έπαιξε σημαντικούς ρόλους σε σπουδαία έργα 
συγγραφέων, όπως ο Ιάκωβος Καμπανέλλης («Η αυλή των 
θαυμάτων»), ο Άρθουρ Μίλερ («Ψηλά απ’ τη γέφυρα»), 
ο Κάρλο Γκολντόνι («Λοκαντιέρα»), ο Ζαν-Πολ Σαρτρ 
(«Νεκροί χωρίς τάφο»), ο Τενεσί Ουίλιαμς («Γυάλινος 
Κόσμος»), αλλά και σε έργα του Σοφοκλή («Αντιγόνη») και 
του Αριστοφάνη («Όρνιθες») στο Θέατρο Τέχνης και στους 
θιάσους της Κυρίας Κατερίνας, του Αλέκου Αλεξανδράκη, 
της Άννας Συνοδινού και της Έλλης Λαμπέτη.

Η πρώτη του εμφάνιση στο σινεμά ήταν το 1956 στη 
σατιρική ταινία του Γρηγόρη Γρηγορίου «Η αρπαγή της 

Περσεφόνης», σε σενάριο του Ιάκωβου 
Καμπανέλλη. Ακολούθησαν ταινίες, όπως 
«Το μπλόκο» του Άδωνι Κύρου (1965), «Το 
παρελθόν μιας γυναίκας» (1968) του Γιάννη 
Δαλιανίδη, «Η λεωφόρος του μίσους» 
(1968) και «Πεθαίνω κάθε ξημέρωμα» 
(1969) του Νίκου Φώσκολου, «Μια γυναίκα 
στην Αντίσταση» (1970) του Ντίνου 
Δημόπουλου, «Λυσιστράτη» (1972) του 
Γιώργου Ζερβουλάκου, «Ιφιγένεια» (1977) 
του Μιχάλη Κακογιάννη, «Ο άνθρωπος 
με το γαρύφαλλο» (1980) του Νίκου 
Τζήμα, «Ο δραπέτης» (1991) του Λευτέρη 
Ξανθόπουλου και άλλες.  

Η ταινία-σταθμός στη ζωή του – και 
τεράστια επιτυχία της εποχής – ήταν το 
πολεμικό δράμα του Ντίνου Δημόπουλου 
σε σενάριο Νίκου Φώσκολου «Κοντσέρτο 
για πολυβόλα» (1967), όπου στα γυρίσματα 
γνώρισε, ερωτεύτηκε και τελικά παντρεύτηκε 
την συμπρωταγωνίστρια του Τζένη Καρέζη, 
με την οποία απέκτησε ένα γιο, τον γνωστό 
ηθοποιό Κωνσταντίνο Καζάκο. Μέχρι το 
θάνατο της σπουδαίας ηθοποιού το 1992 
θα είναι ένα από τα δύο καλλιτεχνικά ζευγάρια που θα 
δεσπόζουν στο εγχώριο σταρ-σίστεμ (το άλλο ήταν το 
ζευγάρι Βουγιουκλάκη – Παπαμιχαήλ).

Η πρώτη κοινή εμφάνισή τους ως θιασάρχες ήταν 
το 1968, με το ιστορικό έργο του Γεωργίου Ρούσσου 
«Θεοδώρα η μεγάλη», που απετέλεσε μία από τις 
μεγαλύτερες επιτυχίες τους, μαζί με τη θρυλική παράσταση 
«Το μεγάλο μας τσίρκο» (1973). Από τις υπόλοιπες κοινές 
εμφανίσεις τους ξεχώρισαν οι παραστάσεις των έργων 
«Κυρία δεν με μέλλει» του Βικτοριέν Σαρντού (1970), 
«Ποιος φοβάται τη Βιρτζίνια Γουλφ;» (1982) του Έντουαρντ 
Άλμπι σε σκηνοθεσία του Ζιλ Ντασέν και «Διαμάντια και 
μπλουζ» (1990) της Λούλας Αναγνωστάκη, που ήταν και η 
τελευταία κοινή τους εμφάνιση.

Στην τηλεόραση πρωτόπαιξε με την Τζένη Καρέζη το 
1973 στη σειρά «Μαρίνα Αυγέρη», σε σενάριο της Καρέζη, 
το οποίο υπέ γραφε με το ψευδώνυμο Παυλίνα Μπόταση, 
κι έπειτα στις σειρές «Η μεγάλη περιπέτεια» (1976) και 
«Μαύρη χρυσαλλίδα» (1990) -και οι δύο με την Τζένη 
Καρέζη- και «Ο μεγάλος ξεσηκωμός» (1977) στο ρόλο του 
Οδυσσέα Ανδρούτσου.

Μετά το θάνατο της Τζένης Καρέζη, ο Κώστας Καζάκος 
πρωταγωνίστησε κυρίως σε θεατρικές παραστάσεις, όπως 

«Ο θάνατος του εμποράκου» (1993) του Άρθουρ Μίλερ και 
«Η όπερα της πεντάρας» (1993) του Μπέρτολτ Μπρεχτ σε 
σκηνοθεσία Ζιλ Ντασέν, «Αντιγόνη» (1995) του Σοφοκλή 
σε σκηνοθεσία Μίνωα Βολανάκη, «Βασιλιάς Λιρ» (1996) 
του Σέξπιρ, «Περιμένοντας τον Γκοντό» του Σάμιουελ 
Μπέκετ (1997), κ.ά. Το 2004 συμμετείχε στο σίριαλ του 
Mega «Βέρα στο δεξί», από τις μεγάλες τηλεοπτικές 
επιτυχίες της εποχής εκείνης.
Ο Κώστας Καζάκος πολιτικά είναι ενταγμένος στο ΚΚΕ. 
Διετέλεσε πρόεδρος της Πανελλήνιας Πολιτιστικής Κίνησης 
(ΠΑΠΟΚ), ενός καλλιτεχνικού οργανισμού που ιδρύθηκε με 
πρωτοβουλία του ΚΚΕ και προσέφερε αξιόλογο πολιτιστικό 
έργο από τα μέσα της δεκαετίας του ‘70 έως και τις αρχές 
της δεκαετίας του’90. Στις 8 Νοεμβρίου 1999, σ’ ένα 
πρωτότυπο χάπενινγκ του ΚΚΕ στην πλατεία Συντάγματος, 
ήταν ο πρόεδρος του «Δικαστηρίου των Λαών» που δίκασε 
για εγκλήματα πολέμου τον τότε πρόεδρο των ΗΠΑ, Μπιλ 
Κλίντον, ο οποίος επρόκειτο να πραγματοποιήσει επίσημη 
επίσκεψη στην Αθήνα. Από το 2007 έως το 2012 διετέλεσε 
βουλευτής επικρατείας του ΚΚΕ.
Από το 1997 ο Κώστας Καζάκος ήταν παντρεμένος με την 
ηθοποιό Τζένη Κόλλια, με την οποία έχει αποκτήσει τρία 
παιδιά.

tovima.gr
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Tο νησί των τριών Χαρίτων
Ήσυχη κι όμως γεμάτη καρδιοχτύπια! Μικρή, 
μα πληρέστατη σε όλα! Τούτη η κουκιδίτσα του 
ελληνικού χάρτη, ένα από τα πιο γραφικά νησιά 
του συμπλέγματος των Δωδεκανήσων με ανέπαφη 
ομορφιά και ιδιαίτερη αρχιτεκτονική, θα σας κάνει να 
την ερωτευτείτε από την πρώτη ματιά… Η ομορφιά 
της, λιτή και αρχοντική ξεδιπλώνεται μπροστά 
στα μάτια σας καθώς το πλοίο μπαίνει στο λιμάνι. 
Μπροστά σας αντικρίζετε, σα ζωντανή ζωγραφιά, 
έναν από τους ομορφότερους και μεγαλύτερους 
νεοκλασικούς οικισμούς της Ελλάδας.
Νεοκλασικά σπίτια βαμμένα σε έντονα, ζεστά 
χρώματα σκαρφαλωμένα στα πετρώδη απότομα 
βουνά του νησιού, αντανακλούν το ένδοξο παρελθόν 
της Σύμης, με παράδοση στη σπογγαλιεία, τη 
ναυπηγική και την ξυλογλυπτική.

Περιήγηση στο νησί
Η πόλη της Σύμης εκτείνεται στο βόρειο τμήμα του 
νησιού και αποτελείται από δύο οικισμούς εξίσου 
όμορφους και γοητευτικούς. Την Άνω Σύμη (Χωριό) 
που απλώνεται ως την κορυφή του λόφου και τον 
Γιαλό, το ασφαλές λιμάνι του νησιού. Και οι δυο έχουν 
χαρακτηριστεί διατηρητέοι οικισμοί.

Περιηγηθείτε στο λιμάνι, το καταφύγιο των 
ψαροκάικων, ιστιοπλοϊκών, ταχύπλοων και 

εντυπωσιακών κρουαζιερόπλοιων. Θαυμάσετε το 
επιβλητικό Δημοτικό Ρολόι του 1881 και το άγαλμα 
του διάσημου Συμιακού γλύπτη Κ. Βαλσάμη «τον 
Μιχαλάκη»- τον μικρό ψαρά με το καλάμι στο χέρι. 
Επισκεφτείτε το Ναυτικό Μουσείο, το οποίο βρίσκεται 
στην πλατεία του Κάμπου. Μέσα από τα εκθέματά του, 
θα ταξιδέψετε στα βάθη της ιστορίας και του μύθου 
και θα γνωρίσετε τη ζωή του συμιακού ψαρά, ναύτη 
και εμπόρου. Δείτε από κοντά τα ναυτικά εργαλεία και 
εξαρτήματα της παραδοσιακής σπογγαλιείας, όπως 
η καμπανελόπετρα αλλά και το σκάφανδρο, που 
έφερε ρήξη ανάμεσα στον παλιό τρόπο σπογγαλιείας 
και τον καινούριο. Πιείτε τον καφέ σας σ’ ένα από τα 
παραδοσιακά καφενεία της προκυμαίας, ενώ στις δυο 
κύριες πλατείες, του Κάμπου στον παλιό Ταρσανά και 
της Σκάλας, θα βρείτε τα περισσότερα καταστήματα.  
Επισκεφτείτε τον Άγιο Ιωάννη, τη Μητρόπολη του 
νησιού, με το θαυμάσιο βοτσαλωτό προαύλιο και το 
πέτρινο καμπαναριό.

Οδηγηθείτε στην Άνω Σύμη από το λιμάνι μέσω 
μιας διαδρομής εκατοντάδων σκαλοπατιών, την 
επονομαζόμενη Καλή Στράτα! Αν κουραστήκατε, 
μην πτοείστε γιατί η θέα από ψηλά σίγουρα θα σας 
αποζημιώσει! Μικρά, πολύ μικρά σοκάκια, και η 
μοναδική, σε απόλυτη συμμετρία αρχιτεκτονική των 
σπιτιών θα σας μεταφέρει σ’ ένα παραμυθένιο κόσμο. 
Περπατήστε στο Χωριό και αφιερώστε λίγο χρόνο 

για να γνωρίσετε από κοντά τα θαυμάσια σημιακά 
αρχοντόσπιτα που θα σας επιβεβαιώσουν την ένδοξη 
πορεία των κατοίκων της. Αποτελούνται από δύριχτες 
κεραμοσκεπές, περίτεχνα διακοσμημένα ταβάνια, 
νεοκλασικά διακοσμητικά στοιχεία στις πόρτες και τα 
παράθυρα, ενώ πολλά έχουν εκπληκτικά βοτσαλωτά 
δάπεδα. Τα ζεστά χρώματα στο εξωτερικό τους 
καθώς και ο πλούσιος ξυλόγλυπτος διάκοσμος στο 
εσωτερικό θα σας καταπλήξουν. Παρατηρείστε 
τη χαρακτηριστική αρχιτεκτονική λεπτομέρεια, το 
φεγγίτη ή «μάτι του βοδιού», το στρογγυλό εκείνο 
παραθυράκι στη μετώπη του σπιτιού, κάτω από τη 
στέγη! Κάποτε, ήταν σε θέση να αποκαλύψει τη θέση 
της οικογένειας που κατοικούσε σε αυτό, ανάλογα με 
το σχέδιό του.

Τέλος, στο υψηλότερο σημείο της Χώρας, στα δυτικά, 
θα θαυμάσετε τα απομεινάρια του Κάστρου των 
Ιωαννιτών Ιπποτών, με το έμβλημά τους να δεσπόζει 
στην είσοδο. Στο εσωτερικό του βρίσκεται η Παναγιά 
του Κάστρου.

Θυμηθείτε: η καλύτερη ώρα για βόλτα είναι το 
απογευματάκι καθώς το φως του ήλιου εκείνης της 
ώρας, αναδεικνύει ακόμα περισσότερο τα χρώματα 
και την αρχοντιά της Σύμης.

Στην τοποθεσία Μύλοι, βρίσκεται το «Ποντικόκαστρο», 
πιθανώς προϊστορικός τύμβος, καθώς και τα 

απομεινάρια ανεμόμυλων, που κάποτε 
άλεθαν σιτηρά, σήμερα ωστόσο κάποιοι 
χρησιμεύουν ως κατοικίες. Πίσω από 
το ψηλότερο βουνό της Σύμης, με 
υψόμετρο 560 μ., αποκαλύπτεται η 
αθέατη πλευρά της, ένα μοναδικό σε 
αξία και ομορφιά δάσος από πεύκα και 
κυπαρίσσια.

Αξίζει να επισκεφτείτε τέλος το δάσος 
της περιοχής Κουρκουνιώτη, όπου 
έχουν αναστηλωθεί έντεκα πατητήρια 
από τα 120 που λειτουργούσαν 
παλαιότερα στο νησί, καθώς η Σύμη είχε 
ως τον 18ο αι. σημαντική παράδοση 
στην αμπελουργία.

Tο σημαντικότερο πολιτιστικό γεγονός 
είναι το Φεστιβάλ της Σύμης, θεσμός 
που πλέον θεωρείται αναπόσπαστο 
κομμάτι της ζωής και της ιστορίας του 
νησιού. Από τον Ιούλιο μέχρι και τον 
Σεπτέμβριο, μπορείτε να απολαύσετε 
ζωντανά σημαντικά ονόματα της 
ελληνικής και διεθνούς καλλιτεχνικής 
σκηνής. Παράλληλα μπορείτε να 

Σύμη.. η ατέλειωτη ομορφιά
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παρακολουθήσετε θεατρικές και 
κινηματογραφικές παραστάσεις, εκθέσεις 
ζωγραφικής, ποιητικές και λογοτεχνικές 
βραδιές με τη συμμετοχή ελλήνων και 
ξένων δημιουργών.

Παραλίες της Σύμης
Πανέμορφες και ανέγγιχτες, στην 
πλειονότητά τους βοτσαλωτές, οι 
παραλίες της Σύμης σας προσκαλούν 
να τις ανακαλύψετε. Κρυστάλλινα νερά, 
προκλητικά παιχνιδίζουν άλλοτε με 
πανύψηλους βράχους, άλλοτε με σκιές 
κωνοφόρων…

Δημοφιλέστερη παραλία του νησιού είναι 
η Νος, η πιο κοντινή από τον οικισμό της 
Σύμης και το Πέδι, προσβάσιμη με τα 
πόδια, με ταξί ή λεωφορείο.

Κολυμπήστε στην Νανού, από τις 
ομορφότερες παραλίες της Σύμης, 
με τα μεγάλα βότσαλα, το ολόλευκο 
εκκλησάκι και τα μεγάλα δένδρα, που σας 
προσφέρουν τη σκιά τους.

Η παραλία Μαραθούντα, ένας στενός 
όρμος με πεντακάθαρα κρυστάλλινα 
γαλαζοπράσινα νερά θα σας μαγέψει. 
Διατίθενται ξαπλώστρες και ομπρέλες, 
ενώ στο γραφικό ταβερνάκι μπορείτε να 
απολαύσετε το ουζάκι σας.

Στην παραλία του Αγίου Γεωργίου Δυσάλωνα, από 
την ομώνυμη εκκλησία που δεσπόζει σε απόκρημνο 
βράχο, θα βρείτε την καλύτερη αμμουδιά του νησιού. 
Οι απανταχού αναρριχητές, σημειώστε ότι μπορείτε 
να αναρριχηθείτε σε κάθετο βράχο 350 μ. με υπέροχη 
θέα!

Στο Νημπορειό, (15 ‘ με τα πόδια από το λιμάνι 
της Σύμης) μπορείτε να βρείτε μεγάλη παραλία με 
βότσαλο, ενώ στον Άγιο Νικόλαο, μια αμμουδερή 
παραλία με δέντρα είναι προσβάσιμη με τα πόδια 
από το Πέδι ή με καΐκι.

Όρμος του Πανορμίτη, ένας μικρός και απάνεμος 
όρμος είναι ιδανικός για κολύμπι σε συνδυασμό με 
εκδρομή στην ομώνυμη Μονή.

Η παραλία Μαρόνι, μια πολύ γραφική παραλία 
δυτικά της Σύμης. Σε αυτό το σημείο η στεριά 
στενεύει δημιουργώντας ένα νησάκι πάνω στο οποίο 
βρίσκεται ένα μικρό εκκλησάκι. Η παραλία είναι πολύ 
ξεχωριστή καθώς τα έλατα φτάνουν μέχρι τη θάλασσα 
και το χρώμα του νερού είναι ιδιαίτερα πράσινο.

Θαλάσσιες εκδρομές
Κατά τη διαμονή σας στην πανέμορφη Σύμη, πρέπει 
οπωσδήποτε να βάλετε στο πρόγραμμα ημερήσια 
εκδρομή στα νησάκια Νίμος και Σεσκλιά (ή Σέσκλι). 
Το ένα στα βόρεια της Σύμης και το άλλο στα νότια, 
έχουν κηρυχτεί ολόκληρα αρχαιολογικοί χώροι. Η 
νησίδα Νίμος αποτελεί αναγνωρισμένο καταφύγιο 
άγριας ζωής, ενώ διαθέτει πανέμορφη φύση, 
δεξαμενές νερού και ελαιώνες. Μπορείτε να χαρείτε 
τις φυσικές της ομορφιές και να κολυμπήσετε στις 
ερημικές παραλίες της. Στα Σεσκλιά, μπορείτε να 
κολυμπήσετε σε πεντακάθαρα νερά ενώ μπορείτε να 
πιείτε γάργαρο νερό από δυο πηγές.

Τέλος, στη ΒΑ πλευρά του νησιού επισκεφτείτε την 
παραλία της Αγίας Μαρίνας, με κρυστάλλινα, εξωτικά 
νερά, που θα σας μαγέψουν. Απέναντι, βρίσκεται το 
χαριτωμένο βραχώδες νησάκι της Αγίας Μαρίνας, 
με το ομώνυμο εκκλησάκι, όπου τα κρυστάλλινα, 
εξωτικά νερά θα σας μαγέψουν.

Γεύσεις από τη Σύμη
Η Σύμη σάς προσφέρει μοναδικές γαστρονομικές 
απολαύσεις διαθέτοντας τη δική της σπεσιαλιτέ, 
το πασίγνωστο συμιακό γαριδάκι! Πρόκειται για 
σπάνια ποικιλία γαρίδας, πολύ μικρού μεγέθους, 

που ζει στη θάλασσα της περιοχής και μπορείτε να 
γευτείτε στις ψαροταβέρνες του νησιού. Διάφορα 
ψάρια, θαλασσινά και οστρακοειδή κατέχουν 
πρωταγωνιστικό ρόλο στην τοπική γαστρονομία, 
ενώ μία ακόμη πολύ ξεχωριστή σπεσιαλιτέ είναι η 
γαελόπιτα, γνωστή και ως αθερινόπιτα. Από γλυκά, 
ξεχωρίζουν τα συμιακά ακούμια, που θυμίζουν πολύ 
τους λουκουμάδες. 

Φεύγοντας από το νησί θυμηθείτε να πάρετε μαζί 
σας κουλούρια, παξιμάδια, σφουγγάρια, αρωματικά 
φυτά και παραδοσιακά μαγειρικά σκεύη.

Το νησί σας υπόσχεται απολαυστική νυχτερινή 
διασκέδαση στα όμορφα μπαράκια, που θα 
συναντήσετε κατά μήκος του Γιαλού, ενώ πλειάδα 
εστιατορίων και καφέ θα καθησυχάσει και τον πιο 
δύσπιστο πως στη Σύμη οι επιλογές είναι αρκετές.

Κατά τη διάρκεια όλου του έτους, διοργανώνονται 
πολιτιστικές εκδηλώσεις αλλά και πολλά τοπικά 
πανηγύρια, τα οποία αν βρίσκεστε στο νησί δεν 
πρέπει να χάσετε. Εκτός από την παραδοσιακή 
μουσική, θα ακούσετε χαρακτηριστικά τραγούδια και 
παροιμίες των ναυτικών και των σφουγγαράδων και 
θα χαρείτε τους δωδεκανησιακούς χορούς.
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Προσφέρουμε επαγγελματικές υπηρεσίες διαμόρφωσης εξωτερικών 
χώρων στους πολύτιμους πελάτες μας. 

Οι εκτιμήσεις μας είναι δωρεάν και είμαστε σίγουροι ότι θα μείνετε 
ευχαριστημένοι τόσο με τις τιμές όσο και με τις υπηρεσίες μας.

 Όταν έρχεται ο χειμώνας και πέφτει το χιόνι, 
εμπιστευτείτε μας για να κρατήσουμε τον ιδιόκτητο χώρο σας 

καθαρό και ασφαλή. Όταν η θερμοκρασία ανεβαίνει και ξεκινάει το 
καλοκαίρι, εμπιστευθείτε μας να φροντίζουμε το γκαζόν σας και 

να το διατηρούμε πάντα πράσινο και καθαρό.


